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“трудно извадихме БсП 
от етикета “статукво” и вля-
зохме в съюз с онези партии, 
които се появиха като нови, и 
заедно започнахме промяна-
та. За тази промяна се борим 
много преди “Продължаваме 
промяната” изобщо да си ми-
слят, че ще станат парламен-
тарно представена партия. и 
вие, колеги, го знаете. БсП 

води тежка битка с това вече 6 
години. излязохме от формата 
на статукво и станахме една 
от партиите, които наистина 
искаме промяна. сега, вие се 
опитва да ни пакетирате - ние 
сме били статукво, а пък вие 
сте - промяна”, обърна се ни-
нова към Петков и василев. 

“Работихме заедно, с вза-
имно уважение и много труд. 

Биха ни заедно, мафията ни би 
заедно. вие може да сте тук от 
1 година, но тези хора и много 
други наши депутати са из-
страдали в битката със задку-
лисието. на вас това тепърва 
ви предстои и сигурно идея си 
нямате какво означава. ние не 
сме яли бой 6 години подред 
от мафията и задкулисието, 
за да позволяваме някой друг 

освен да ни открадне програ-
мата, да ни открадне и образа”, 
заяви нинова.

и вчера парламентът не 
можа да си избере председа-
тел. Дебатите, споровете и 
консултациите, продължили 
над 7 часа, останаха без ре-
зултат. Дискусията продъл-
жава и днес. 

Пат
Синдикатите подготвят маСов протеСт

не лепете отново 
етикети на БСп!
Ниенесмеялибой6годиниотмафиятаизадкулисието,
задапозволяваменякойданиоткрадне
програматаиобраза,заявилидерътнапартията
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КНСБ и КТ “Подкрепа” организират на 11 ноември автошествие 
в София и митинг пред Народното събрание. Те предлагат конкретни 
мерки за повишаване на доходите.

нженерията, която рои партийки 
по политическия терен както й дой-
де, защото открадна достатъчно от 
държавата, за да си го позволява, би 
трябвало да е доволна от работата 
си. вече втори, че и трети, и пети ден 
парламентът не може да си избере 
председател. За пръв път от три десе-
тилетия насам. това ли беше целта?!

или охранените тумбаци в сян-
ка си мислеха, че ще я карат, както 
досега, с производство на парламен-
тарни патерици за прословутия в 
последните 12 години модел “ГеРБ-
ДПс”. ето го резултатът - фрагмен-
тиран парламент, който не може да 
излъчи председател.

и не е проблемът в депутатите. 
не е проблемът и в избирателите, а 
в задкулисието. то не бяха итн, то 
не бяха ПП, то не бяха десетки дру-
ги партии и партийки. къде е сега 
яне янев с “Ред, законност и спра-
ведливост”? Преди 12 години без 
него нямаше да се случи и първото 
правителство на ГеРБ. А другите 
патерици-еднодневки? всички до 
една производство на политическа-
та инженерия. Без идеологии, про-
грама или политическа цел. само 
и единствено в услуга на кражбите 
от бюджета.

не че не знаем откъде ни идват 
проблемите, но ако изобщо има нещо 
хубаво в патовата ситуация, в която 
изпадна парламентът, то е в това да 
видим ясно накъде води страната 
инженерията. и да спрем да им се 
връзваме. За президента, каквото и 
да кажем, ще е малко. той също е в 
кюпа, но ние плащаме сметката.

И

Нора СТОИЧКОВА

Стр. 3 и 11

наСко Сираков:
нов СоБСтвеник 
на ЛевСки 
няма заСега

Стр. 16

генерираме
по 12 кг
пЛаСтмаСови 
отпадъци

Стр. 3

вкадър

Президентът на Армения Вахагн Хачатурян награди зам.-председателя на БСП и народен 
представител от “БСП за България” Атанас Зафиров с медала на благодарността 
на арменската държава. Високото отличие се връчва за заслуги за развитието и укрепването 
на връзките между двете страни и отдаденост в запазването на общочовешките ценности

отиде Си
повеЛитеЛят
на СЛовото
антон дончев

радоСЛав първанов:
духовното Се предава
във фоЛкЛора ни
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оСтавка
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кНСБ и кт “под-
крепа” организират на 
11 ноември протестно 
автошествие в София и 
протестен митинг пред 
сградата на Народното 
събрание, съобщиха от 
синдикатите. от там по-
ясняват, че в страната на 
браншово и регионално 
ниво, както и в отделни 
предприятия, продъл-
жават протестите на 
двата синдиката, запо-
чнали през септември. 
Чрез механизмите и на 

колективното трудово 
договаряне работещите 
настояват за увеличение 
на заплатите поне с раз-
мера на кумулативната 
инфлация - 18,7%.

в съвместна деклара-
ция до 48-ото НС кНСБ 
и кт “подкрепа” пред-
лагат конкретни спешни 
мерки.

Двата синдиката на-
стояват от 1 януари 2023 
г. минималната заплата 
да стане поне 850 лв., 
възнагражденията на ра-

ботещите в бюджетния 
сектор да се увеличат 
поне с 13%, а на рабо-
тещите на терен - поне с 
20%. кНСБ и кт “под-
крепа” искат въвежда-
не още от догодина на 
необлагаем минимум, 
равен на минималната 
заплата. Настоява се за 
сумирано изчислява-
не на работното време 
само за производства с 
непрекъсваем процес на 
работа.

Синдикатите искат 

отлагане на либерали-
зацията на енергийния 
пазар за битовите потре-
бители след 2025 г., как-
то и приемане до края 
на т.г. на определение за 
енергийна бедност и въ-
веждане на механизъм 
за подпомагане на тези 
уязвими хора.

от синдикатите на-
стояват да се отмени 
ангажимента за нама-
ляване на въглеродните 
емисии с 40% в следва-
щите 3 години, както е 

записано в Националния 
план за възстановяване 
и устойчивост. Ако това 
не се случи, ще загубим 
енергийната си незави-
симост, предупреждават 
те. “приемане на нацио-
нален план за справед-
лив преход, създаване 
на държавно предпри-
ятие “конверсия на въ-
глищните региони” и 
незабавно стартиране 
на картографиране на 
уменията на работещите 
с цел подготовката им 
за нови работни места. 
осигуряване на дос-
татъчно инвестиции в 
“мини марица-изток”, 

за да бъде гарантирана 
дейността на друже-
ството”, предлагат син-
дикалистите.

междувременно слу-
жителите на мвнР за-
почват символична стач-
ка с искания за достойно 
заплащане, индексиране 
на командировъчните, 
преустановяване на прак-
тиката да се намалява ос-
новната заплата при за-
минаване в дългосрочна 
командировка. Ден по-
рано протестираха рабо-
тещите в Спешна помощ 
с искане за увеличаване 
на заплатите и смяна на 
категорията труд.

Сериозно нарастват слу-
чаите на грип и остри респи-
раторни заболявания (оРЗ) 
през октомври, става ясно от 
данните на мЗ за епидемична-
та обстановка в страната. през 
първата седмица на месеца са 
регистрирани 2063 случая сре-
щу 1881 случая за предходна-
та седмица. общата заболяе-
мост от грип и оРЗ за страната 
е 54,32 на 10 000 души срещу 
49,52 на 10 000 души за пре-
дходната седмица.

Заболяванията са причи-
нени главно от респираторно 
синцитиален вирус, ринови-
руси, аденовируси и услож-
нения с тежки бактериални 
инфекции, коментира д-р ве-
лина владимирова, педиатър 

и общопрактикуващ лекар в 
Стара Загора. тя препоръчва 
хората да носят маски в лечеб-
ни заведения, градския транс-
порт и апелира за поставянето 
на противогрипна ваксина за 
всички възрастови групи.

Специалистите очакват тази 
зима по-интензивна грипна 
вълна заради 2-годишното за-
тишие.

Има ръст и на някои въз-
душно-капкови инфекции. 
Регистриран е един случай 
на епидемичен паротит и два 
случая на легионерска болест, 
като в предходната седмица не 
е имало такива. Увеличават се 
и случаите на варицела - 256 
случая срещу 165 предходната 
седмица. 

Близо 2000 учите-
ли са се пенсионирали 
през последните ме-
сеци, а още 660 души 
непедагогически пер-
сонал в общински ин-
ституции в системата 
на предучилищното 
и училищното обра-
зование са излезли в 

пенсия. На тях им се 
полага обезщетение, 
заради което прави-
телството отпусна над 
30 млн. лв. те са за 
финансово осигуря-
ване на дейности по 
Националната програ-
ма “оптимизиране на 
вътрешната структура 

на персонала” за 2022 
г. Средствата са за из-
плащане на обезщете-
ния за месеците юли и 
август. Финансирането 
e за сметка на разходи-
те за национални про-
грами, планирани по 
бюджета на моН.

ДУмА припомня, 

че по националната 
програма за тази годи-
на са предвидени поч-
ти 70 млн. лева, които 
трябва да се изплатят 
на 7000 педагози, кои-
то напускат системата 
на образованието, и на 
още 2800 души непе-
дагогически персонал.

външното ни министерство излезе с позиция, в която изра-
зява неодобрение на публични изказвания, които обиждат РС 
македония. те не представляват официалната позиция на бъл-
гарската държава и опити да бъдат представени като такава са 
некоректни и знак на недобронамереност, се казва в позицията. 

в нея е записано още, че България винаги се е стремяла към 
утвърждаване и задълбочаване на приятелството и добросъсед-
ството в отношенията със Северна македония, като страната ни 
инвестира много усилия за реализирането на тази цел през по-
следните години.

“Независимо от множеството провокации срещу България и 
особено срещу българите в Северна македония през последни-
те месеци, считаме такъв говор за недопустим и изключително 
контрапродуктивен. подобни изявления не са в интерес на бъл-
гарите в Северна македония”, категорични са от мвнР. Спо-
ред дипломатите ни те отклоняват общественото внимание от 
справедливия и легитимен стремеж на българската общност за 
равни граждански права, особено за свободно сдружаване и от-
стояване на културно-историческото им наследство, се казва в 
позицията. 

в България работещите хора 
стават все по-възрастни, дока-
то младите, които се очаква да 
ги заместят, стават все по-мал-
ко. За да се реши този проблем, 
трябва да се улесни достъпът 
на хора от трети страни до па-
зара на труда в България, смята 
Надя василева, председател на 
Българската конфедерация по 
заетостта. За пореден път у нас 
работодатели искат “внос” на 
работна ръка от трети страни.

Заради дисбаланс между 
търсене и предлагане на пазара 
на труда има голяма група от 
компании, които искат да на-
значат, но не могат да намерят 
подходящите хора, а в също-
то време има търсещи работа 
хора, които не могат да наме-
рят работодател. този процес 
набира сила, като в световен 
мащаб от него са засегнати над 
70% от компаниите, у нас това 
е валидно за повече от 80% от 

работодателите.
Българската конфедерация 

по заетостта се стреми да ста-
не член на Националния съвет 
за тристранно сътрудничество, 
в който сега участват предста-
вители на правителството, ра-
ботодателите и синдикатите. 
Идеята срещнала разбиране от 
работодателските организации 
и синдикатите, но въпреки това 
процесът буксува от години, 
каза василева.

СнимкаБТа

Във Варна се провежда форумът “Дни на кариерата - ИТ, 
комуникации и аутсорсинг”. Педставени са 28 фирми

Синдикатите готвят масов 
протест за доходите
настояватпонеза850лв.минималназаплата
и13%ръстнавъзнаграждениятавбюджетнатасфера

мВнР:

Недопустими 
са изказвания, 
обиждащи РС Македония

Сериозно се увеличават 
респираторните 
заболявания

Работодатели пак искат  
да назначават чужденци

Изплащат 30 милиона лева за 
2660 пенсионирани учители и персонал
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лидерът на бСп корнелия 
Нинова атакува от парламен-
тарната трибуна лидерите на 
“продължаваме пронямата” 
асен василев и кирил петков 
вчера по време на дебатите за 
избор на председател на НС. 
тя обвини двамата, че се оп-
итват да “пакетират” отново 
бСп заедно с партиите на 
статуквото. 

“Ние много трудно изва-
дихме бСп от етикета “ста-
тукво”. и влязохме в съюз с 
онези партии, които се поя-
виха като нови и започнахме 
промяната. Ние за тази про-
мяна се борим много преди 
“продължаваме промяната” 
изобщо да си мислят, че ще 
станат парламентарно пред-
ставена партия и вие, колеги, 
го знаете”, обърна се Нинова 
към василев и петков. 

“бСп автентично се бори 
тежко с това 7 години. и изля-
зохме от формата на статукво 
и станахме една от партиите, 
които наистина искаме промя-
на. моето усещане от тези кон-
султации, е че се връща онзи 
дух на залепяне на “партии на 
статуквото” и “партии на про-
мяната””, коментира Нинова. 

“биха ни заедно, мафията ни 
би заедно. Няма да позволим 
никой и по никакъв начин да 
сложи бСп в образ на някакво 
задкулисие”, категорична се 

тя. (цялото изказване на кор-
нелия Нинова - на стр.11)

втори ден парламентът не 
успя да си избере председател. 
След над 7 часа дебати, кон-
султации и председателски 
съвети в надпреварата в край-
на сметка останаха Цвета ран-
гелова от “възраждане”, Йор-
дан Цонев от ДпС и кристиан 
вигенин от бСп. и след бала-
тожа нито един от последните 
двама не беше избран.

в началото на вчерашния 
пленарен ден беше обяве-
на нова процедура, в която 
партиите отново издигна-
ха своите кандидати-росен 
Желязков от герб, кристи-
ан вигенин от бСп, петър 
петров от “възраждане” и 
Йордан Цонев от ДпС. Сред 
тях не беше номинацията на 
Никола минчев от “продъл-
жаваме промяната”, която 
беше оттеглена ден по-рано.

гласуването не доведе до 
избор, дори след проведен ба-
лотаж между Йордан Цонев, 
който получи подкрепата на 
35 депутати, и росен Желяз-
ков, за когото гласуваха 102 
души. След вота от герб отте-
глиха номинацията си. 

от “продължаваме про-
мяната” пък поканиха всички 
партийни лидери на среща в 
зала “Запад” за да бъде об-
съдена публично създалата 
се ситуация пред “очите на 
журналистите” и да се излъч-
ва онлайн. те дори предло-
жиха всяка отделна партия да 

Юлия КУЛИНСКА

честито!

ЧЕСТИТ РОЖДЕН ДЕН!

Честити 103 години на 
инж. ДИмИТъР ТЕНЕв - 

главен проектант на най-големите  
водноелектрически централи!

Желаем ти от сърце да бъдеш жив и 
здрав и да празнуваме все така всички 

следващи твои рождени дни!

ти си нашата гордост и те обичаме много!

С много уважение и обич:  
От цялото семейство!

президентът на армения вахагн Хачатурян награди 
зам.-председателят на бСп и депутат от “бСп за бълга-
рия” атанас Зафиров с медал на благодарността. почет-
ният знак му беше връчен за заслуги по време на 47-я пар-
ламент за  развитието и укрепването на връзките между 
българия и армения.

“Уважаеми г-н президент, членове на арменската де-
легация, уважаеми г-н посланик, уважаеми народни пред-
ставители. За мен е огромна чест и привилегия да получа 
тази награда от арменската държава. въпреки че на нея 
пише моето име, тя далеч не е само моя заслуга. тази на-
града е за тези, които помагат ежедневно за подобряване 
отношенията между нашите държави и тяхното братско 
развитие. посвещавам я на онези смели български граж-
дани и депутати, които размразиха темата за геноцида в 
армения”, заяви Зафиров. той увери Хачатурян, че тема-
та ще продължи да бъде в дневния ред на българското об-
щество. Зафиров бе категоричен, че това не е политически 
въпрос, а цивилизационен избор и въпрос на историческа 
истина. Заедно с него бяха и народните представители 
от “бСп за българия” - иван иванов, Деян Дечев, бойко 
клечков, илиян Йончев и иван ганчев.

Хачатурян изрази надежда, че държавите ни ще про-
дължат с унаследените традиции, които имат дълбоки ко-
рени в миналото. той пожела успех при конструирането 
на НС и работата му. 

КорнелияниноваКъм„ПродължавамеПромяната”:

Не ни „пакетирайте” отново
с партиите на статуквото
вториденпарламентътостанабезпредседател

снимКаБта

С едноминутно мълчание и ставане на крака  
депутатите почетоха паметта на писателя Антон Дончев

номинира по двама политици 
от други политически пар-
тии за шеф на НС. Никоя от 
формациите обаче не уважи 
поканата. 

оказа се, че и на последния 
председателски съвет поли-
тическите сили не са постиг-
нали консенсус. След възоб-

новяването на заседанието от 
“продължаваме промяната” 
поискаха в критериите да бъде 
записано, че кандидатите тряб-
ва да имат предишен опит като 
председател или зам.-предсе-
дател на НС, да са неконфлик-
тни и да се ползват с високо 
обществено доверие. от герб 

заявиха, че това е противокон-
ституционно и предложиха за 
председател на бъде избран 
най-възрастният депутат, в 
случай вежди рашидов, който 
да ръководи НС с помощта на 
заместниците си. това обаче 
не беше прието. процедурата 
по избор продължава и днес.

"приоритет за бСп е грижата за децата и за хората. 
бедността и социалното разслоение на обществото про-
гресивно нарастват. Затова заедно с колегите от "бСп 
за българия" още в първия работен ден на парламента 
внесохме зоконопроекти за предоставяне на еднократна 
помощ за всяко второ и трето дете в размер на 10 мини-
мални работни заплати за работещи родители, осигуре-
ни минимум за 24 месеца и помощ за началото на учеб-
ната година за деца от 1 до 4 клас", коментира депутатът 
от левицата вяра емилова в социалната мрежа.

"Хората, които получават доходи под необходимите 
за нормален живот спрямо средните стандарти достиг-
наха 71 %. в риск от бедност живеят 41% от български-
те деца - близо 510 хиляди", припомня тя.

"в същото време населението на българия се топи 
и застарява. Намалява трайно и броят на живородените 
деца. през 2021 г. са родени 59 069 деца, двойно повече 
са починали", обобщава емилова.

"тези ужасяващи данни изискват спешни и конкрет-
ни мерки за стимулиране на отговорното родителство, 
подпомагане на деца от семейства с ниски доходи и 
осигуряване на условия за посещение на училище", ка-
тегорична е емилова. тя изразява увереност, че социа-
листите ще получат подкрепа за идеите си при работещ 
парламент.

Президентът на Армения 
награди Атанас Зафиров Важни за БСП  

са децата и хората

вяраемилова:
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Икономическият растеж 
през 2021 г. се оказа цели 
7,6%, а не по-рано обявени-
те 4,2%. това става ясно от 
ревизираните данни за брут-
ния вътрешен продукт, които 
националният статистически 
институт публикува. Според 
тях произведеният Бвп през 
миналата година е бил 139,012 
млрд. лв. това е с 6,2 млрд. лв. 
повече спрямо данните, които 
нСИ представи през март.

от нСИ вчера не са инфор-
мирали с прессъобщение за но-
вите, фрапантно по-различни 
данни за Бвп, няма специална 
информация и на сайта. За ко-
рекцията се разбира единстве-
но от новите таблици за Бвп, 
публикувани на 19 октомври, 
без на тях да е отбелязано, че 
това са ревизирани данни.

ревизията на статисти-
ческите данни е обичайна и 
регулярна практика и когато 
обявява данните за брутния 
вътрешен продукт, нСИ вина-
ги подчертава дали са експрес-
ни или предварителни. Сега 
обаче впечатление прави ог-

ромната разлика в сравнение 
с обявените през март данни 
за икономическия растеж през 

2021 г. почти двойно по-ви-
сокият ръст на Бвп се дължи 
и на ревизията на данните за 

2020 г. Според тях спадът на 
икономиката в първата година 
на ковИД-пандемията е бил 

4%, а не 4,4%.
като се разгледат ком-

понентите, които формират 
Бвп, се вижда, че най-голя-
ма корекция е направена на 
вътрешното потребление, ин-
вестициите и износа. С мал-
ко над 2 млрд. лв. до 107,384 
млрд. лв. се оказва крайното 
потребление през миналата 
година, а с над 3 мрлд. лв. 
повече до 29,3 млрд. лв. са 
инвестициите, в това число и 
натрупаните запаси. Износът 
е коригиран от  83,673 млрд. 
лв. на 85,251 млрд. лв.

Сред икономическите сек-
тори и дейности най-силни 
корекции на произведения 
брутен вътрешен продукт - с 
над 4 млрд. лв. нагоре, се за-
белязва в групата “търговия, 
ремонт на автомобили и мото-
циклети; транспорт, склади-
ране и пощи; хотелиерство и 
ресторантьорство”, но пък тя 
е доста широкообхватна. Съ-
ществени повишения на да-
нните има и във финансовия 
сектор (1,8 млрд. лв.) и селско-
то стопанство (1,1 млрд. лв.)

министерството на транс-
порта и съобщенията обяви 
конкурси за избор на члено-
ве на органите за управление 
в девет държавни дружества. 
конкурсите се обявяват за 
предприятията, в които към на-
стоящия момент членове на ор-
ганите за управление са назна-
чени без конкурсна процедура, 
съобщиха от ведомството.

С конкурс трябва да се на-
емат петима членове на Съ-
вета на директорите на “Хол-
динг БДЖ”. За трима от тях 
процедурата ще се проведе 
от министъра на транспорта 
и съобщенията, а за двама - 
от агенцията за публичните 
предприятия и контрол. търси 
се нов представител в Съвета 
на директорите на “пристани-

ще Бургас” еаД, както и двама 
членове на борда на “Българ-
ски морски квалификационен 
център” еаД.

петима членове на бор-
да на “Български пощи” еаД 
също трябва да бъдат избрани 
с конкурс. трябва да се попъл-
нят директорските бордове на 
“Съобщително строителство 
и възстановяване” еаД, пред-

ставителите на държавата в 
“транспортно строителство и 
възстановяване” еаД, “Летище 
София” еаД и “Летище плов-
див” еаД, както и на новосъз-
даденото дружество “България 
Хели мед Сървиз” еаД.

“очаквам в конкурсите да 
участват кандидати с опит, 
експертиза и висок професи-
онализъм”, коментира замест-

ник министър-председателят и 
министър на транспорта и съ-
общенията Христо алексиев.

Българската асоци-
ация “кръгов текстил” 
(Бакт) - приемник на 
асоциацията на прера-
ботвателите и търговците 
на дрехи втора употреба, 
отчита ръст в търговията 
в страната от около 10 
на сто, съобщи Севда-
лин Спасов, председател 
на асоциацията. Според 
него усещането на хора-
та за предстоящата тежка 
зима ги кара да мислят 
по-рационално и да ку-
пуват повече дрехи втора 
употреба.

по време на панде-
мията от асоциацията от-
читат спад в този вид тър-
говия с 20 на сто, допълни 
Спасов. той посочи, че 
като цяло за последни-
те години търговията на 
дрехи втора употреба в 
страната е относително 

стабилна.
Годишно асоциаци-

ята обработва около 35 
000 тона дрехи втора упо-
треба в България, като от 
тях 2000 тона са събрани 
в страната. от тези 35 000 
тона над 24-25 000 се из-
насят обратно навън - ос-
новно за азия и африка, 
т.е. реекспортът е около 
75 на сто. в България в 
ритейл търговията по-
стъпват около 10-15 про-
цента от целия капацитет, 
10 на сто от внесените 
дрехи отиват за промиш-
леността под формата на 
памучни парцали. У нас 
всяка година се образуват 
над 100 хил. тона отпа-
дъци от текстил, като от 
тях едва 2% се събират 
разделно, се посочва в до-
клада за кръговата иконо-
мика в текстила.

през 2019 г., откога-
то са последните налич-
ни данни на евростат за 
България, на жител на 
страната се падат средно 
по 11,82 кг рециклирани 
пластмасови отпадъци, 
докато средното ниво за 
еС е било 14,03 кг, по-
казват данни на евростат. 
това означава, че 50,6 на 
сто от всички пластмасо-
ви отпадъци в България 
са били рециклирани през 
2019 г., докато в еС този 
дял е 40,6 на сто. това по-
ставя страната ни на шес-
то място по най-голям дял 
на рециклираните пласт-
масови отпадъци сред 
членките на еС, като пре-
ди нас са Испания (51,5 
на сто), Словакия (52,8 на 
сто), Швеция (53,2 на сто), 
нидерландия (57,2 на сто) 
и Литва (69,6 на сто).

България, нидерлан-
дия, Литва, Словакия, 
Испания и кипър са ре-
циклирали повече от по-
ловината от генерираните 
отпадъци от пластмасови 
опаковки. на другия край 
на скалата страните, кои-
то рециклират по-малко 
от една трета от пласт-
масовите си отпадъци, са 
малта, Франция, Дания, 
Унгария, Ирландия, ру-
мъния, полша и австрия. 
през 2020 г. всеки жител 
на европейския съюз е 
генерирал средно по 34,6 
кг пластмасови отпадъци, 
от които 13 кг, или 37,7 на 
сто, са били рециклира-
ни. За периода 2010-2020 
г. обемът на отпадъците 
от пластмаса, генерирани 
на глава от населението, 
се е увеличил с 23 на сто 
(+6,5 кг).

НСИ промени неочаквано 
данните за ръст през 2021 г.
Статистикатанамериоще6,2млрд.лв.иикономическиятрастежстигнадо7,6%

Търговията с дрехи 
втора употреба  
е скочила с 10%

Всеки българин с близо 
12 кг пластмасови 
отпадъци 

Търсят нови шефове на БДЖ и „Български пощи”

Христо Алексиев

прогнозата за инфлация в страната за следващата го-
дина е разработена от седем институции и се очаква да е 
5,3-8%.това заяви служебният министър на финансите 
росица велкова на извънреден брифинг. по думите й на 1 
януари изтичат намалените ставки на облекчения на някои 
стоки и се предвижда цените им да нараснат с 20%.

Запазват се политиките от бюджета през 2022 г. консо-
лидираната фискална програма е на излишък от 989 млн. 
лева. това не означава, че ще завършим годината на изли-
шък, коментира велкова. 

очакванията на министерството на финансите за 
бюджета за 2022 г. са да има излишък заради добрата 
събираемост. “в приходната част очакваме да имаме из-
лишък от 250 млн. лева, 50 млн. лева по данъците върху 
доходите на физическите лица. Имаме ръст на постъ-
пленията на нЗок. в митниците също е добра събирае-
мостта, затова очакваме приходната част да бъде изпъл-
нена на плюс”, отчете велкова. очакваме икономия от 
1 млрд. лева в капиталовите разходи, което се дължи на 
постъпленията по плана за възстановяване и устойчи-
вост, каза служебният финансов министър.

в Бюджет 2022 г. дефицитът е 4,2% от Бвп на касова 
основа. очакваният дефицит в края на годината ще е 3,4% 
от Бвп. нашият дефицит е четвърти като размер от стра-
ните в еС. към момента сме поели дълг от 7 млрд. лева. 
велкова допълни, че е подготвен проект на Бюджет 2023 
г. с оглед на това, че сме в края на годината. той ще бъде 
внесен за разглеждане в народното събрание.

МФ очаква до 8% 
инфлация догодина 
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След месеци на обилни валежи и 
наводнения в Бразилия, голяма суша е 
налегнала страната. Селскостопан-
ските култури, които не бяха изгнили, 
сега са изгорели. Хиляди семейства в 
Амазония са засегнати

Ожесточени боеве 
в Украйна

руските части отблъснаха опит на украинските сили, ко-

ито се вклиниха в отбраната в района на Херсон. при пред-

приетата контраатака украинските части бяха изтласкани и 
първоначалната линия на отбрана бе възстановена, съобщи 
военният говорител на москва ген. игор конашенков. Спо-

ред него противникът отстъпил в бягство. 
Спрян бе и опитът на украинските части да форсират 

река Жеребец в краснолиманския сектор, където те са от-

хвърлени на изходните им позиции. при боевете в сектора 
Николаев-кривой рог са ликвидирани над 200 украински 
войници, 14 танка, 16 Бтр-а, друга техника, а 16 войници 
са се предали.       

междувременно украинският президент володимир Зе-

ленски съобщи, че русия е унищожила за последното дено-

нощие три енергийни обекта в страната му. той добави, че 
за един месец са свалени 233 ирански дрона-камикадзета 
“Шахед” и десетки руски ракети.

Държавният департамент на САЩ се обяви срещу създа-

ването на газовия хъб, за който турският президент реджеп 
ердоган съобщи, че ще бъде изграден в сътрудничество с ру-

сия, предаде гръцката агенция АНА-мпА. представителят 
на мвнр на САЩ ведант пател заяви, че Съединените щати 
насърчават съюзниците си да намалят енергозависимостта 
от русия. Според него никой не трябва да се превръща в “си-

гурно убежище за незаконни руски имущества и сделки”. 
Задълбочаващите се връзки на турция с русия предизви-

каха гнева на Запада, коментира агенция “Блумбърг”. тур-

ция става все по-важен партньор за русия, защото санкциите 
затварят пътищата й за търговия, пътуване и инвестиции. А 
ердоган, който ще се бори за преизбиране догодина, очаква 
русия да помогне на закъсалата турска икономика с отстъп-

ки за газ и за плащания в лири. 

Коментар на стр. 6

САЩ срещу газовия хъб 
на Турция

Лекари, санитари и медицински сестри протестират пред здравното министерство в Гърция.  
Те настояват за по-високи заплати и назначаване на повече служители, защото изнемогват от работа

Край на ранното  
пенсиониране в Гърция

Възможността за ранно пенси-
ониране в държавния сектор преди 
навършване на 62 години с намале-
на пенсия се премахва окончателно 
в края на годината, предупреди “Та 
Неа”. Държавните служители, ко-
ито придобият правото на пенсия в 
рамките на тази година, не трябва 
да бързат, тъй като ще могат да 
упражнят правото си на ранно пен-
сиониране по всяко време, дори от  
1 януари 2023 г. нататък.

Френското МВнР репатрира 
40 деца и 15 жени 

Министерството по въпроси-
те на Европа и външните работи 
на Франция обяви, че страната е 
репатрирала 40 деца и 15 жени с 
френско гражданство от лагери в 
Североизточна Сирия под кюрдски 
контрол. “Малолетните лица бяха 
поверени на службите за закрила 
на детето, като ще преминат през 
медицински прегледи и социално 
адаптиране”, съобщиха от ведом-
ството, като посочиха, че завърна-
лите се жени ще бъдат предадени 
на правосъдните власти.

Разликата между Лула  
и Болсонаро се стопява

Разликата между двамата кан-
дидати в надпреварата за прези-
дентския пост в Бразилия - левия 
фаворит Луиз Инасио Лула да Сил-
ва и крайнодесния Жаир Болсонаро, 
намаля до 4% и вече е в рамките на 
статистическата грешка. Послед-
ното проучване на “Датафоля” е 
направено между 17 и 19 октомври 
сред 2912 избиратели.

Пожар унищожи купола на 
най-голямата джамия  
в Джакарта

Куполът на най-голямата джа-
мия в Югоизточна Азия - тази в 
Джакарта, падна след пожар. 
Няма жертви или пострадали. В га-
сенето на огъня се включиха няколко 
пожарни екипа. Властите започна-
ха разследване на причините за бед-
ствието.

Ф-35 се е разбил  
в американския щат Юта

Изтребител от пето поколение 
Ф-35 се е разбил в американския 
щат Юта, съобщи Си Ен Ен. Пило-
тът е катапултирал. Той е открит 
и е настанен в местна болница за 
изследвания. Започнало е разследва-
не на инцидента.

Справянето с високите 
енергийни цени, икономиче-

ската ситуация, войната в Ук-

райна, новите санкции срещу 
иран и отношенията с китай 
са основните въпроси, които 
евролидерите разискват на 
двудневното си заседание в 
Брюксел. 

те обсъждат оповесте-

ните предложения от ек за 
съвместни покупки на синьо 
гориво и създаване на евро-

пейски консорциум за него-

вото закупуване. Анализират 
се и възможностите за укреп-

ването на критичната инфра-

структура и подобряването на 
координацията между стра-

ните членки за нейната защи-

та, особено след пробивите 
по “Северен поток” 1 и 2.

27-те страни остават раз-

делени по темата дали и как да 
овладеят цените на газа с цел 
спиране растежа на инфлаци-

ята и забавяне на рецесията, 
следствие от намаляването 
на руските доставки. Дока-

то 15 държави, между които 
Франция и полша, настояват 
за таван на цените, налице е 
силно противопоставяне от 
Германия - най-голямата ев-

ропейска икономика, и Ни-

дерландия - най-големия ку-

пувач и сериозен търговски 
газов хъб. “политическа до-

говорка за таван на цените на 

газа носи риск износителите 
да продават другаде - и ние, 
европейците, да се окажем с 
по-малко газ, вместо с пове-

че”, предупреди Шолц. Спо-

ред него еС трябва да се ко-

ординира с други вносители, 
като япония и корея, за да 
се избегне конкуренция по-

между им. канцлерът обърна 
внимание и на покачващата 
се употреба на въглища в све-

товен мащаб като резултат от 
енергийната криза. Според 
него войната не трябва да е 
причина за завръщане към 
изкопаемото гориво и трябва 
да се заеме единна позиция 
по въпроса.

Държавните и правител-

ствените ръководители смя-

тат да дадат зелена светлина 
на санкциите срещу иран 
заради продажбата на дроно-

ве на русия. ограниченията 
са приети от посланиците на 
страните членки.

Държавитеоставатразделеникакдасесправят
синфлациятаирецесията

Европа обсъжда 
високите цени

Лиз тръс подаде оставка 
като премиер на великобри-

тания след само шест седми-

ци, предаде Би Би Си. “при-

знавам, че в тази ситуация не 
мога да изпълня мандата, за 
който бях избрана от консер-

вативната партия... затова по-

давам оставка като лидер на 
консервативната партия”, за-

яви тръс пред канцеларията 
си на “Даунинг стрийт” 10. тя 
обаче обави, че ще изпълнява 
задълженията си, докато бъде 

посочен неин наследник. из-

борът за нов британски пре-

миер вероятно ще се състои в 
рамките на седмица. 

тръс също така подава 
оставка и като лидер на кон-

серваторите. 
тя е най-кратко управля-

валият британски министър-
председател - едва 45 дни. 

така измести от първото мяс-

то Джордж канинг, който бе 
начело на великобритания в 
продължение на 119 дни до 
смъртта си през 1827 г. 

преди два дни оставка 
подаде вътрешната минис-

търка Сюела Брейвърман и 
призова лидерката да на-

прави същото.

снимкибта

Лиз Тръс подаде оставка
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АеЦ “козлодуй” из-

несъл ток за 5 млрд. лв. 
за половин година. За 
цялата се очаква печал-

бата да стане 8-10 млрд.
когато чуждите сили 

саботираха строежа на 
АеЦ “Белене”, аргу-

ментът беше, че нямало 
клиенти за тока и че той 
никога нямало да се из-

плати. и щял да легне 
като дълг върху плещите 
на нашите деца и внуци, 

за които красивоумните 
се бяха загрижили във 
временен пристъп на 
благоразумие. 

Сега, само за 1 (една) 
година, блок и половина 
щеше да се изплати и да 
мине на чиста печалба. как-

то работи “козлодуй”. А 
при два готови блока щеше 
да бъде възможно напълно 
безплатно здравеопазване, 
не-срамни социални дей-

ности, инвестиции, изоб-

що - изкатерване обратно и 
излизане от Царичинската 
дупка, която дълбаем.

Ама ще кажат, кой, 
кой можеше да предвиди 
през 2012-а, че ще има 
война и ще обявим ем-

барго на руските енерго-

ресурси. първото, и по-
малкото: беше ясно, че 
светът ще започне да се 
отдалечава от въглево-

дородната енергия, газ, 
нефт, въглища.

Но основното - ами 
самият факт, че се спон-

сорираше такава руши-

телна кампания срещу на-

половина построен обект, 
беше сигурен признак, че 
до няколко години една 
заинтересована суперси-

ла ще успее да прекъсне 
връзката русия - европа. 
и ще настане остър глад 
за енергия. и тези, които 
имат крава, демек, АеЦ, 
ще пият мляко. 

въпросната сила така 
се инатеше и ровеше чрез 
своите мрежи за влия-

ние, даже изпрати г-жа 
клинтън да нахока “Сил-

ния човек в София”, че 
и литературоведите ста-

наха експерти по атомна 
енергия. Значи е гледала 
напред и е виждала ико-

номическата полза, която 
нейните тукашни полез-

ни идиоти оспорваха. 
Липсваше ясна мисъл 

и най-вече воля, центри-

рана в България. (впро-

чем, ако Бойко беше изи-

грал Големия бял брат и 
беше довършил “Белене”, 
щеше за заслужи памет-

ник и вечна слава, а не 
сегашното отношение).

Цената на липсата на 
субектност е бедност. 
парадокс - нали искахме 
да угодим, за да ни се из-

сипе златен дъжд?
и АеЦ-ът е само 

един от примерите, кои-

то обясняват фалита на 
всички рецепти на прехо-

да. и предсказва нашето 
бъдеще, ако продължава-

ме така напред като иг-

рачка на стихиите.
колкото и да се съм-

няваме в собствените си 
сили, нищо не става без 
организация на народа в 
интерес на самия народ.

Фейсбук

Акоимахме„Белене”

ПРАЗНИК НА КЪРДЖАЛИ. 
На тази дата през 1912 г. Хасков-
ският отряд, предвождан от ген. 
Васил Делов, освобождава града 
от турско робство. Като резул-
тат Кърджали и Източните Ро-
допи трайно се присъединяват 
към Царство България. Празни-
кът е обявен през 1937 г.

ПРАЗНИК НА СМОЛЯН. Обя-
вен е с решение на ОбС от 20 май 
2010 г. за Ден на Освобождението 
на Родопите от османско владиче-
ство и за Празник на община Смо-
лян. На 21 октомври 1912 г. градът 
е освободен от османско иго. На 
20, 21 и 22 октомври 1912 г. вой-
ните от 21-ви Средногорски полк, предвождани 
от Владимир Серафимов, побеждават вражески-
те войски на вр. Кавгаджик. Кавгаджик, по-късно 
връх Средногорец, става известен като “Родоп-
ската Шипка”.

1833 - РАЖДА СЕ АЛФРЕД НОБЕЛ, ШВЕДСКИ 
ИЗОБРЕТАТЕЛ (УМИРА 1896 Г.). Създава динами-
та, а към края на жизне-
ния си път притежава 93 
фабрики за неговото про-
изводство в няколко стра-
ни. Завещава огромното 
си състояние за учредява-
нето на Нобеловите награди. В завещанието му е 
отбелязано, че за наградите няма значение нацио-
налността. Или както казва: “Ще я получи този, 
който най-много я заслужава, независимо дали е 
скандинавец или не”.

1907 - ОТКРИТИ СА ПЪРВИТЕ ИЗВЕСТНИ ОС-
ТАНКИ ОТ ХАЙДЕЛБЕРГСКИЯ ЧОВЕК. Близо до 
немския гр. Мауер работници на-
мират челюст, която е предадена 
на проф. Ото Шьотензак от Хай-
делбергския университет. Той пръв 
описва новия вид и дава името му. 
По-късно фосили от вида са откри-
ти в Араго (Франция), Петралона 
(Гърция) и др. Най-добре запазени-
те находки са на възраст 400 000-500 000 г. Хайдел-
бергският човек обитава Европа преди неандерта-
леца и е възможно да е негов пряк предшественик.

1917 - РАЖДА СЕ ДИЗИ ГИЛЕСПИ, АМЕРИ-
КАНСКИ МУЗИКАНТ (УМИРА 1993 Г.). Знаме-
нит представител на джаза, 
тромпетист и композитор, 
един от основателите на 
стила бибоп. Създава т.нар. 
комбо - ансамбъл със засилен 
перкусионен елемент, с кой-
то получава световна слава. 
Увлечението му по африканската и латиноамери-
канската музика дава началото на стил, наречен 
по-късно латино-джаз.

1919 - РАЖДА СЕ ПЕТЪР ПЕТРОВ, ИНЖЕНЕР 
И ИЗОБРЕТАТЕЛ (УМИРА 2003 Г.). Смятан за 
един от най-продуктив-
ните изобретатели през 
втората половина на XX 
в. Сред изобретенията 
му са първият дигитален 
ръчен часовник, първата 
компютризирана систе-
ма за измерване на замърсявания, телеметрични 
устройства за метеорологични и комуникационни 
сателити, първият в света безжичен сърдечен мо-
нитор и др. Носител на многобройни награди.

1983 - ДЕФИНИРАНА Е ДЪЛЖИНАТА НА МЕ-
ТЪРА. Това става на 17-
ата генерална конферен-
ция по мерки и теглилки. 
Дължината на метъра е равна на разстоянието, 
което изминава светлината във вакуум за 1/299 
792 458 от секундата.

АнАтолийстАнкулов

кАРикАтуРАнАДЕнЯ

Газовият хъб, който 
турция иска да изгради 
за руския газ, е новият 
фронт между Анкара и 
САЩ. в четвъртък Дър-

жавният департамент се 
обяви срещу създаване-

то на хъба, който вече 
минава през страната ни 
като “турски поток”. ре-

акцията на САЩ не е из-

ненадваща. След като те 
спряха “Северен поток” 

2, няма как да погледнат 
благосклонно на реани-

мирането на подобен 
проект, макар в друга 
част на европа. 

в словото си при по-

лучаването на Нобелова-

та награда за литература 
през 2005 г. големият 
английски драматург и 
критик на американска-

та геополитика Харолд 
пинтър каза, че САЩ 
“разработиха почти ме-

дицински подход за ма-

нипулиране на властта в 
света, преструвайки се на 
сила, която постига уни-

версално благо. велико-

лепен, дори остроумен 
и много успешен случай 
на хипноза. Аз твърдя, 
че САЩ, без съмнение, 
са най-големите лицеме-

ри... Но не можете да им 
откажете, че са умни.”

тази оценка едно към 

едно важи за реакцията 
на САЩ спрямо хъба. 
вашингтон твърди, че 
насърчава съюзниците 
си към диверсификация 
на енергоизточниците, 
за да намалят енерго-

зависимостта от русия. 
всъщност вече на всички 
е ясно, че той насърчава 
съюзниците да станат за-

висими само на втечне-

ния газ на САЩ, който 
при това да им се прода-

ва четири пъти по-скъпо, 
отколкото на купувачите 
в САЩ, както вече се оп-

лакаха в париж.  
и нищо чудно този 

път събитията да опро-

вергаят пинтър за ум-

ното и хипнотизиращо 
лицемерие на САЩ. Без 
съмнение, Америка ще 
впрегне цялото си ко-

варство срещу хъба. Но, 
първо, през хъба ще ми-

нава газ не само от ру-

сия, а и от Азербайджан 
и туркменистан. Доба-

вете и втечнения газ от 
САЩ. и не виждам с 
какви доводи вашинг-

тон ще отрича хъба, 
защото не гарантирал 
диверсификация на га-

зовите доставки. второ, 
като гледам газовия гърч 
на еС, дори американ-

ската хипноза за универ-

салното благо няма как 
да стопли и да нахрани 
европа. и, трето, срещу 
себе си САЩ имат съ-

пернически съюзник в 
лицето на ердоган, кой-

то няколко пъти успеш-

но се опълчи на Големия 
брат и отстоя интереси 
на страната си. турция е 
натовски съюзник и едва 
ли САЩ ще успеят да я 
сатанизират, както на-

правиха с русия.

новдуелсАЩ-турция
Юри МИХАЛКОВ
n

Чавдар НАЙДЕНОВ
n
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Всяка задача 
се превръща в моя 
кауза, за която се боря
Всегравитирамеоколонещомодерноигонимбързияуспех.
Такапостепенносеотдалечавамеотважнитенеща.
Духовното,оновавътрешното,невидимото,сепредава
втрадициитеифолклорани,казваизвестниятфотограф

Интервю на  
Надежда УШЕВА

На стр. 8
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РАДОСЛАВ ПЪРВАНОВ е професиона-
лен фотограф и журналист,  
автор и съавтор на редица проекти, 
свързани с България. Той е роден  
на 31 август 1993 г. в Габрово. Там  
завършва Професионалната техниче-
ска гимназия “Д-р Никола Василиади”. 
След това се дипломира в Техническия 
университет в града с профил “Елек-
троенергетика и електрообзавежда-
не”. Става магистър електроинженер 
през 2016 г. Учи се на фотографския 
занаят в Лондон и Берлин. Негови 
фотоси са публикувани в издания като 
“National Geographic” и “Economist”. 
Първата му изложба е посветена на 
голямото наводнение в Габрово през 
1991 г. Наречена е “20 години от голя-
мата стихия” и включва 190 авторски 
снимки на Кирил Георгиев. Съдия и 
фотограф е на 62, 63 и 65 междуна-
родна колоездачна обиколка на Бълга-
рия. Отразявал е и международната 
колоездачна обиколка на Турция през 
2011, 2012 и 2013 г. Там печели конкурс 
със своя снимка от финала. Първанов 
е и известен млад дарител. Филм за 
него на ученици от ПТГ “Д-р Никола 
Василиади” побеждава в национален 
конкурс за дарителството.  

раДОСЛаВПЪрВанОВ:

n Здравейте, Радослав, рад-
вам се, че отново разговаряме. 
На фона на всички проекти, с 
които се занимавате, кой Ви е 
с приоритет сега? Коя тема Ви 
вълнува особено?

- по времето на пандемията ня-

кои от идеите ми, свързани с живия 
живот и с посещенията на места и 
обекти, бяха ограничени, поради 
което и националният проект “Аз 
съм Българка!” бе малко на пауза.

Но използвах времето да 
събера и обобщя информация, 
да подредя архива си и снимах 
доста активно тема, която преди 
ми беше грабнала сърцето - за 
изоставените храмове в страна-

та. тук, в Габровска област, са 
много и, случайно или не, във 
времето съм попадал на такива 
черкви. След като ги публику-

вахме, имаше широк отзвук в 
социалните мрежи и по медии-

те и хората откриха надежда, че 
може да се стигне до възстановя-

ването им.
поработих в тази посока и 

мога да се похваля, че приятел ме 
срещна на улицата и ми сподели, 
че в селото, откъдето произлиза 
неговият род, е подел да се създа-

де фондация, която да реставрира 
черквата. тогава работех по друг 
храм и той ме покани - заснехме 
я, разказах за нея. Снимах и стари 
хора от селото, написах интересна 
статия, която пуснах в моя сайт и 
тя беше много четена. и за една 
седмица събрахме огромна сума 
- днес черквата е с нов покрив и 
тече цялостна реставрация. това 
е храмът “Свети Йоан рилски” 
в село Горен Угорелец, близо до 
Севлиево. първия успех, който 
донесе този проект. Нарекох го 
“Счупената вяра” - силен и труд-

но обясним израз. Смятам, че 
най-добре онагледява тази тъжна, 
грозна и апокалиптична картина 
на забвението и на отношението 
ни към този изключително важен 
стълб на живота - нашата вяра.

n Как си обяснявате това? 
Защо в такива тежки и несигур-
ни времена, в които живеем, за-
гърбваме духовното? Оставяме 
да се рушат черквите и търсим 
спасение в материалното, бляс-
кавото и пошлото?

- Бавно и полека превръщането 
ни в консуматорско и свръхкон-

суматорско общество дистанцира 
хората от вярата. Не само нулата 
жители в селата са причина хра-

мовете да пустеят. потребността 
да вярваме се е пречупила - дали 
в атеистичните години, дали в 
преходното време, някъде там се е 
случило нещо неприятно, което ни 
е отдалечило от необходимостта да 
вярваме и да търсим упование във 
вярата. Да сме достатъчно смире-

ни, достатъчно внимателни...
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Хората преди век, век и половина са 
имали страхове, уважение, притесне-

ния - всичко това е стъпвало на базата 
на вярата. Днес тези чувства са трудно 
срещани и много странни за изгражда-

не. все гравитираме около нещо модер-

но, което ни е подшушнато, чуто, много 
ни е харесало или ни е поблазнила ми-

сълта за лесен успех. така постепенно 
се отдалечаваме от важните, духовните 
неща. Духовното, онова вътрешното, 
невидимото, което се предава в тра-

дициите и фолклора ни. Благодарение 
на вярата сме оцелели и през турското 
робство - черквата е била и читалище, 
и училище, включително и за събрания 
и революционна дейност. те са били не 
просто храмове на една вяра, а храмо-

ве на знанието, на нашата култура, на 
традициите и на всичко онова, което 
сме. Някъде в изобилието загубваме 
тази връзка и днес потребността от нея 
е много малка. За щастие, както към 
фолклора, и в тази посока откривам по-

ложителни следи - интерес за връщане 
и преоткриване на истинската потреб-

ност от духовното.       
n Рано или късно, се връщаме 

там, откъдето сме тръгнали. Друг 
Ваш популярен проект, свързан 
отново с традициите, фолклора и 

родното, е “Аз съм Българка!”. До-
къде стигнахте с него?    

- от предишния ни разговор е 
минало доста време и смело мога да 
кажа, че сме извървели още крачки. 
тогава бях стигнал втората част на 
“Аз съм Българка!” - продължени-

ето. 2016 г. е заснета първата част, 
2017 г. - показвана, 2018 г. е засне-

та втората част, 2019 г. - показвана. 
2020-а се падна годината, в която 
трябваше да заснема третата част, 
като в края на 2019-а се проведе кас-

тинг за фолклорни модели, избрахме 
момичета, но дойде и ковиД-19. 
той не прекрати този процес, само го 
прекъсна. в момента, в който хват-

ката леко се отпускаше, успяхме да 
планираме добре времето си, съобра-

зявайки се с всички правила и мерки, 
които ни бяха наложили. така напра-

вихме третата част. Не разболяхме 
никого. Благодаря на институциите, 
които ни съдействаха, подкрепиха и 
откликнаха на молбата ми да покажа 
дадено място, да заснема момиче на 
определен обект. премиерата беше 
в Стария пловдив. после изложбата 
започна, и тя, като останалите две, да 
обикаля България.

А сега подбрахме модели и за чет-

въртата част. тази година изложбеният 
календар на проекта беше доста натова-

рен и не успях да заснема същинската 
част. Но пък осъществих мое хрумване 
- с момичетата от четвъртата част сни-

махме подпроект на “Аз съм Българ-

ка!” IV, който скоро ще стане публично 
достояние. подготвям красива изложба 
и филм, които ще бъдат различни от 
това, което публиката е виждала досега. 
може би сме си говорили, че още мал-

ко ще поснимам и ще спра, но и в този 
момент разбирам, че това няма как да 
стане. има още места, които да снимам, 
за да досъбера картината на цяла Бъл-

гария. искам да обхвана всичко - целия 
ни пъстър фолклор и традиции с краси-

вите момински лица.
Започнахме работа по дизайна и съ-

бирането на информация и подредбата 
на всичко, което вече е заснето, за мо-

ята голяма мечта - да издам национал-

ния проект “Аз съм Българка!” в лук-

созен фотоалбум. той ще бъде в голям 
формат, с хубави едри фотоси, като се 
разказва повече и за самото място, ще 
съдържа историческа информация за 
регионите, за всяка носия, за фолклора. 
родолюбив учебник, преведен на чуж-

ди езици. Щастлив съм, че мога да го 
правя с моя екип и съмишленици. Сред 
които е и Лилия кунева от варна, която 
е част от IV ч., включи се в снимките на 
подпроекта в Габрово. тя е талантлива 
художничка и дизайнерка и ще се зани-

мава с оформлението на информацията, 
която ще обобщим.    

n Такъв огромен и нелек труд, 
който е и с обществено значение, 
безспорно ще има нужда от финан-
сова подкрепа, замисляте ли се за 
спонсори?

- все още нямам финансиране за 
идеята да направим различен алманах 
на българщината. Да бъде достъпен 
и желан подарък и за нашите гости от 
чужбина. Да можем да разкажем за на-

шата страна по интересен начин. Надя-

вам се, когато създадем прототипа, да 
намеря дарители, с които да издам тази 
книга, която вероятно няма да е една, 
защото частите са четири. Надявам се, 
че ще срещна правилните хора, които 
ще подкрепят тази наша мисия. избра-

ли сме концептуалното име “Аз съм 
Българка!” - историята. планираме до 
средата на следващата година да е го-

тов прототипът на първата част. и ще 
знаем колко ще струва.

Често са ме питали защо държава-

та не подкрепи това? Националният 
проект “Аз съм Българка!” е известен с 
факта, че не е изразходил нито лев об-

ществен ресурс или европейски сред-

ства. вярвам, че нещо, осъществено със 
собствени усилия, става по-качествено, 
по-добро и в него можеш да вложиш 
максимално сърцето си.         

n Вървите по най-трудния път...    
- Но той е чист. Ще се боря да се 

получи по най-добрия начин! Няма да 
позволя нечисти средства или хора с 
нечисти помисли да инвестират в до-

брото, а те самите да не са добър при-

мер. това е кауза на нас, младите. иска-

ме да покажем колко обичаме България 
и благодарим, че тя е наша родина. и 
да видят най-вече по-възрастните, че 
тук растат млади хора, които уважават 
миналото и искат да градят достойно 
бъдещето в родината си.  

n Един от най-богатите българ-
ски индустриалци е габровецът Пенчо 
Семов, известен със своята благотво-
рителна дейност и меценатство. 
Предстои да бъде възстановена вила-
та му, завещана за старопиталище - 
архитектурен шедьовър, проектиран 
от арх. Никола Гръблев. Следите про-
цеса отблизо, разкажете.

- тази сграда е завещана от пен-

чо Семов за старите хора от негова-

та фабрика, както и за журналисти, 
общественици, писатели, които, ако 
няма къде да отидат, да бъдат при-

ети там до края на живота си на пъл-

на издръжка. Намира се в кв. “Дядо 
Дянко”, много близо до прословутата 
белодробна болница с формата на па-

раход. така нареченият кораб в гора-

та - едно от чудесата на Габрово.
Ангажиран съм от новите собстве-

ници да правя летописа на връщането 
на сградата към предишния й блясък. 
Безценно е да имаш достъп до нея, за-

щото в момента се гради нова история. 
много пъти съм я снимал в годините. 
емблематична е. и призрачна. Сред 
нас, фотографите, беше популярна 
в цял свят като къщата на духовете. 
Беше собственост на министерство-

то на здравеопазването, под ресора на 
мБАЛ “Д-р тота венкова” в Габрово. 
през юли бе продадена на частно лице. 
Новият й собственик иска да я върне в 
предишния й вид, едно към едно, както 
е изглеждала, и отново да има общест-

вени, социални функции и предназна-

чение. Задачата е много трудна, отго-

ворна и амбициозна. Държаха в екипа 
да има повече местни хора, защото това 
е кауза на всички габровци.

Събираме повече от месец истори-

ческа информация, изследваме остана-

лото, свързано със старопиталището, 
за да можем да добием максимално 
детайли и подробности за обекта, които 
да бъдат в помощ на реставрацията. в 
момента тече задълбочено почистване, 
всеки ден ходя и снимам, доста труд и 
ресурси се хвърлят.

тук, в парка, предназначен за всич-

ки габровци, се намира и известната 
чешма “Любов, труд и постоянство” 
- девиза на пенчо Семов. оттук про-

излиза и девизът на Габрово “труд и 
постоянство”. Семов е светла и значи-

ма личност, която трябва да помним! 
Делото му се сравнява с това на васил 
Априлов, Никола василиади. 

n Този принцип важи и за Ва-
шата работа. Удовлетворен ли сте 
от нея? 

- истинското удовлетворение на-

стъпва тогава, когато даваш. тогава, ко-

гато даряваш. когато се бориш, когато 
се опитваш да бъдеш добрия пример и 
се стараеш достойно да следваш заве-

тите и идеалите на онези хора. тогава 
си струва наистина.

всяка задача, всяка работа се пре-

връща в лично моя кауза, за която се 
боря. трудя се усърдно, за да се случи. 
това е един от ключовете към успеха. 
Да вървиш напред означава да мечтаеш 
и да желаеш да успяваш. Да хвърляш 
труд и да го правиш от сърце.

Всяка задача 
се превръща в моя 
кауза, за която се боря

СнимкиЛиченархив
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Спектакълът “пратеникът” 
по едноименния разказ на голе-
мия американски писател фан-
таст рей Бредбъри бе представен 
от участниците в актьорската 
школа “конникъ” към читалище 
“Добри Чинтулов-1935”. режи-
сьорът на пиесата пламен Гло-
гов е добре познат с увлечението 
си към жанра “магически реа-
лизъм” и умението да адаптира 
своите постановки за открити 
пространства в градска среда. 
За визуализацията на разказа и 
обогатяването на изразността 
помогнаха букет от похвати, 
включително използването на 
съвременни танци, музикални 

интермедии и светлинни прехо-
ди. За разнообразието от краси-
ви и изпълнени с енергия танци 
се беше погрижила виолета 
Глогова - хореограф и танцов 
педагог към читалището. при-
ятно впечатление направи пре-
обладаващото участие на деца 
в постановката, в чиито танци 
бяха вплетени с усет и умение 
мотиви от игрите на нашето дет-
ство като дама, кънки, ластик, 
теглене на въже и пръскане с во-
дни пистолети. Незабравим ос-
тава свежият танц на кученцето 
Док на фона на авторската песен 
на композитора и музикант пла-
мен Димитров, написана от него 
специално за спектакъла. 

естественият декор беше 
използван в пълна степен, при-
давайки достоверност и прос-

транствена раздвиженост на 
действието. Сценографските 
решения на виолета Златарева 
изненадваха със своята ориги-
налност и находчивост. особено 
сполучливи и докосващи сър-
цата образи сътвориха с играта 
си актьорите руска Зидарова 
(майката), София Доскова (в ро-
лята на кученцето Док), теодора 
пеева (мис Грейди) и кристияна 
Глогова (в ролята на малката 
евелин). връзката между болно-
то момиченце, неговата любима 
учителка и “пратеникът” Док 
беше развита много достоверно 
с градираща емоция до самия 
финал, носещ силния, характе-
рен за спектаклите на пламен 
Глогов, катарзисен ефект, про-
вокиран от неговата “концепция 
за Себенадмогването”.

Книгата

Таня Панорова
n

Поезия
отредаКтора

Скъпи читателю!
 

в този брой на приложението за 
литература, изкуство и култура ще се 
потопим в самобитния поетичен свят 
на Пламен Киров. Ще обърнем поглед 
и към онези крепители на българския 
дух - читалищата. накрая ще се качим 
в “тръгващите влакове” на Йордан 
Петров.

Приятно четене.

отредаКтора

ПЛаМЕн КИров е роден на  
29 март 1961 г. в София. Завър-
шил е българска филология в  
СУ “Св. Климент охридски”. 
автор е на стихосбирките “И 
надеждата не е лош гроб”, “Хо-
ризонтът солен на плътта”,  
“в късната пролет на лятото”, 
“аз - кръстопътен” и “Къща 
в небето”. носител е на нацио-
налните литературни награди за 
поезия и проза “александър ву-
тимски”, “алеко Константинов”, 
“Слав Хр. Караславов”, “Дамян 
Дамянов” и др. Превеждан е на 
английски, немски, румънски, сръб-
ски, руски, турски и италиански. 
Предстои издаването на най-нова-
та му поетична книга “Знам”.

в изкуството, и най-
вече в литературата, 
влаковете са символ на 
очакването, на сбогува-
нето, но и на надеждата, 
на пътя по линията на 
живота. особено когато 
става дума за “тръгва-
щи влакове”. под това 

заглавие Йордан петров 
е обединил шест новели 
в книгата си, издадена от 
“Български писател”. 

“тръгващи влако-
ве” не е само метафо-
ра, писателят използва 
пътуването и особената 
атмосфера във времен-

ното убежище на геро-
ите - вагона - за да раз-
гърне действието, да го 
насити с образи и случ-
ки, които, освен че рису-
ват характеристичните 
особености на героите и 
събитията, създават и ат-
мосфера, в която споде-
лянето от личен диалог 
се превръща в разговор, 
в който негласно участва 
и читателят, казва в пред-

говора си иван есенски. 
Става дума за добре об-
мислен и изпълнен вто-
ри план - ставащото да 
предизвика личното ни 
съучастие към това пре-
дадено на забравата ми-
нало, в което действащи 
лица са били нашите 
бащи и майки, баби и 
дядовци - онзи българ-
ски народ, върху чиито 
плещи бездарните ни 

политици и трагичните 
обстоятелства стоварват 
национални катастрофи, 
контрибуции, разпокъс-
ването на родината, бор-
бите за нейното едине-
ние - истината, за която 
до днес се премълчава 
от наши и чужди...

Читалища

„Пратеникът”наесента

Тръгващивлакове

редактор  
Боян БоЙчЕв

Сцена от “Пратеникът”
СнимкаЛиченархив

Готиканамрака
Сенките мълчат -
до черно преповторени
на всеки
дневен повод,
на всяка двуизмерност.
а, всъщност,
те са нощното ми
истинско говорене.
И истинската моя черност.

И гледаме се
в упор -
еднакъв ни е ръста.
И май -
с живота мой -
познахме се, така че,
забравили кръвта си -
яростна и гъста,
над вените си тъмни
стоим и плачем.

нощта събира своите.
И в звездната й църква
черкува се съдбата ми
с угасналото паство.
а аз мълча във мрака.
И много бързо
мръквам.
но жив съм.
Много жив.
Така - до светотатство.

новистихотворенияотПламенКиров
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Молитва
обичам те.

но се боя от себе си.
от своята надменна изненада,
че толкоз бързо свърши тишината ми
и музиката на лицето ти
е изгревът,
след който цветовете 
проговориха.

не ги разбирам -
дълго изповядвах мрака
на своята самовглъбена есенност,
а вече съм новороден.
И без понятия.

Движения и мириси, и звуци
са моята родина... но съм в нея
като дихание,
което не е мое.

И нека като него съм безпомощен
във твоята вселенска неизбежност.

обичай ме.

Бъди ми майка.
Сътвори ме
с едно дихание, с една въздишка -
онази - на внезапната тревога - 
когато нищо не е обяснимо.

Бъди ми майка.
Пресъздай ме
със поглед, със едно движение - 
и нека да съм смешен и достатъчен -
животът е по-мъдър от мечтите.

И нека с тях да свърши тишината ми 
и моят страх да проговори
с болката,
която е любов.

обичам те.
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като че ли изтичаща-
та 2022-ра е благодатна 
за художника васил Ни-
колаев василев и него-
вата варненска публика. 
артистичният свят и ко-
лекционерите в морската 
столица гледаха две него-
ви самостоятелни излож-
би, както и няколко дру-
ги картини от участия в 
значими сборни форуми. 
Сега и София има въз-
можност за нова среща 
с художника и неговото 
изкуство - в галерия “аст-

ри”, ул. “Цар Самуил” 34.
За по-младите цени-

тели на изкуството ще 
отбележа особено пока-
зателния факт, че худож-
никът е сред живелите и 
творилите в Свободната 
зона за изкуство “вул-
кан”, съществувала от 
края на 70-те години до 
началото на 90-те във 
варна. Заедно с ванко 
Урумов, Стоян Цанев, 
милко Божков, алексан-
дър капричев, Стоимен 
Стоилов и още артисти, 

превърнали се в знакови 
за съвременното изку-
ство имена, дават живот 
на изоставената фабрика, 
помещавайки там атели-
етата си. арт колония-
та и нейните обитатели 
стават синоним за сво-
бодно от догми изкуство 
и културна идентичност 
в България”, припомня 
галеристката вихра пе-
шева.

васил василев е ро-
ден през 1957 г. в село 
Змейно. Завършва спе-

циалност “Живопис” във 
втУ “Св. св. кирил и 
методий”. работи глав-
но живопис, но също 
така графика и скулпту-
ра. от 2001 г. е член на 
международния фонд 
на московските худож-

ници. Самостоятелните 
му изяви датират от 1984 
г. с изложби в България, 
Хайделберг, москва, Хо-
ландия. има многоброй-
ни участия в колективни 
експозиции. Над десет са 
участията му в междуна-

родното биенале на гра-
фиката във варна. Негови 
творби са притежание на 
НХГ в София, градските 
галерии във варна и Бур-
гас, пушкинския музей в 
москва, на частни колек-
ции у нас и по света. Него-
ва картина е в колекцията 
на вим вендерс. Живее и 
работи във варна.

Галерия “Париж” отно-
во отвори широко вратите си 
за изложбата на художника-
богослов Юлия Станкова под 
името “Жените в Библията”. 
В нея са показани тринаде-
сет платна, като пет от тях 
интерпретират събития от 
Стария Завет, а осем - от Но-
вия Завет. 

Юлия Станкова е добре по-
знат автор, както на българска-
та, така и на чуждестранната 
публика, със своите дълбоки 
търсения в Библейските тексто-
ве, които пресъздава в образ и 
така създава един нов тип ико-
нография. а за това се изисква 
много вътрешна смелост и го-
ляма грамотност, защото се бо-
рави с тежка за разбиране мате-
рия, която е трудно преводима 
за съвременния човек. Юлия ус-
пява да извлече квинтесенцията 
на даденото Библейско събитие 
и да го претвори в картина, като 
така размества пластовете и 
създава вълнение в човешката 

душа. а това вълнение може да 
доведе при някои хора до тър-
сене и преоткриване на прекъс-
натата връзка с Бога, при други 
още повече да я затвърди, при 
трети ще бъде само тих повей 
и ще отмине, но при всички по-

ложения нещо ще се случи, ще 
се извърши някакво вътрешно 
движение, посочва галеристка-
та Надя павлова.

“Жените в Библията” е 
малко засягана тема и излож-
бата далеч не претендира за 

изчерпателност, тъй като това 
е необятно поле за изследване. 
в нея зрителят ще се срещне 
със сестрите на лазар - марта 
и мария, със самарянката, с 
кръвоточивата, с прелюбодей-
ката, с мария-магдалина, но 
и ще се запознае с по-малко 
познатите Йезавел, както и с 
кротката, любяща жена на то-
вит - Сара. Жената на лот ще 
предизвика съчувствие, а ус-
мивката на Сара ще ни напом-
ни да вярваме в Бога, “защото 
невъзможното за човеците 
е възможно за Бога” (лука 
18:27). Бесовете на мария-
магдалина ще ни покажат, 

че и ние страдаме от същите 
страсти и пороци, за които да 
се молим за изцеление, а “Спа-
сяването на прелюбодейката” 
ще ни припомни да не осъж-
даме, а да се вгледаме първо 
в себе си. и всички тези Биб-
лейски тълкувания в образи, 
ще ни притеглят там, за къде-
то душата невидимо копнее - 
Царството Божие. “Царството 
Божие, вътре във вас е” (лука 
17:21). Но за да го открием ще 
трябва да разместим пластове-
те, нали?

Васил Н. Василев гостува в столичния арт салон „Астри” 

“Не мога да скрия своето предпочитание и преклонение към творчеството 
на Васил Василев, което е пределно съвременно, но в същото време не премина-
ва границата и не ни пренася в неразбираемото. Неговите картини предлагат 
непознати, съвсем нови пластични решения, те са едновременно пределно отър-
сени от бъбривостта на разказа и в същото време всяка от тях е изпълнена 
с неповторимост... Неоспоримото постижение на Васил Василев се състои в 
това, че той не само разгадава, но и разширява света, заобикалящото ни без-
крайно битие, превръща се в Съзидател, в Демиург... Картините му приличат 
на словесни метафори, те съдържат в себе си конкретния разказ, но най-вече 
неговата драма, конфликтите му, загатнатите в него прозрения...

Васил Василев продължава успешно своята християнска тема, продължава 
да улавя подсъзнателните ни представи за един духовен свят, да рисува видения-
та за светци и ангели в оня преминал, но сякаш останал у нас вековен живот.”

(Из словото на Владимир Зарев при откриването на изложбата)

Страницата подготви  
Вилиана СемерДЖиеВа

Жените в Библията рисува 
Юлия Станкова
13живописниплатнапредставяттемата
вноватаизложбанахудожничкатавгалерия„Париж”

“марта и мария”

“изцеление на болната жена”
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Корнелиянинова:

Няма да позволим да слагат 
на БСП етикет „задкулисие”
решавамедваголемивъпроса-щеукрепимлипарламентарната
републикаилищеясдадем,ищепомогнемлинахората,заяви
председателятнаПГ„БСПзаБългария”отпарламентарнататрибуна

Ситуацията изглежда като 
че ли си играем с огъня, ти-

чайки около една купа сено с 
кибрита и да видим кой ще го 
запали.

уважаеми български 
граждани,

от два дни това, което 
предлагаме на вашето внима-

ние, е позор. и не е вярно, че 
и утре слънцето ще изгрее по 
същия начин, като че ли не 
се е случило нищо. Случва 
се едно огромно нещо за дър-

жавата и едно важно нещо за 
народа.

първо за държавата - 
това, което става от вчера 
(сряда - б.р.) е най-тежкият 
удар върху парламентарна-

та република, върху парла-

ментарната демокрация и 
партийната система. ние не 
избираме просто петър, ро-

сен или иван, ние наливаме 
масло в огъня на онези, кои-

то искат да приключат с пар-

ламентарната демокрация и 
с многопартийната система. 
това започва да изглежда 
като сценарий, това е поне от 
година и половина. това е го-

лемият проблем за държава-

та. Ставаме ли съучастници в 
този процес на

унищожение  
на парламентарната 

република и въвеждане  
на еднолична власт

или намираме разум да се 
противопоставим и да кажем, 
че няма по-добра и по-висша 
форма от парламентарната 
република България.

вторият, не по-малък въ-

прос, за народа - да, сигурно 
и утре пак слънцето ще из-

грее, но ако няма парламент 
- няма бюджет, няма уве-

личение на пенсиите, няма 
компенсации за тока, няма 
енергийно бедни. има растя-

щи цени, има невъзможност 
на българската парламентар-

на демокрация елементарно 
да отговори на тази ситуа-

ция и да подкрепи народа си 
през зимата. ние не просто 
избираме една личност, ние 
решаваме два големи въпро-

са - ще укрепим ли парла-

ментарната република или 
ще я сдадем, и ще преведем 
ли хората през зимата или, 
както тук се чу, отиваме на 
избори.

Ще ви споделя какво е 
моето усещане от безкрай-

ните среднощни, сутрешни, 
ежедневни, вече два дни 
консултации. като че ли има 
нагласа за избори и като че 
ли всеки се пази да надхвър-

ли това усещане за избори и 
да решим ще имаме ли пар-

ламентарна република и
подкрепа за народа  
или ще захвърлим 

всичко  
и ще отидем на избори

Ще си позволя само някол-

ко изречения за БСп, защото 
днес по-голямата ни грижа е 
какво ще стане с България. 
ние много трудно извадихме 
БСп от етикета "статукво". и 
влязохме в съюз с онези пар-

тии, които се появиха нови, и 
започнахме промяната. ние за 
тази промяна се борим много 
преди "продължаваме промя-

ната" изобщо да си мислят, 
че ще станат парламентарно 
представена партия и вие, ко-

леги, го знаете.
ние автентично се борим 

тежко с това 7 години. и изля-

зохме от формата на статукво, 
и станахме една от партиите, 
които наистина искаме про-

мяна. моето усещане от тези 
консултации е, че се връща 
онзи дух на залепяне на "пар-

тии на статуквото" и "партии 
на промяната". не се вижда в 
публичните дискусии, но нали 
си обещахме на председател-

ски съвет, че тук ще си гово-

рим публично и че искаме на-

родът да знае всичко.
Защо не можем да стигнем 

до съгласие? Защото
някой отново се 

опитва да ни пакетира 
- вие сте статукво, вие 

сте промяна

БСп, ДпС и ГерБ са статукво, 
ние сме промяна.

уважаеми колеги от пп, 
петков и василев,

работихме заедно, рабо-

тихме с взаимно уважение и 
много труд.

Биха ни заедно, мафията 
ни би заедно. но това, което 
чух днес, ние не приемаме. ре-

пликата: "трябва да се видим в 
зала "Запад", за да бъде всичко 
публично и да няма задкули-

сие" е индиректно обвинение, 
че ние, всички други офици-

ални парламентарни партии, 
ръководства на партии и пред-

седатели на партии, сме се 
събрали на най-официалното 
място - в председателския ка-

бинет, и дискутираме на най-
важното място в парламентар-

ната зала нещо задкулисно.
няма да позволим никой 

и по никакъв начин да сложи 
БСп в образ на някакво задку-

лисие.
вие може да сте тук от 

една година, но тези хора и 
много други наши депутати са 
изстрадали битката със задку-

лисието, както на вас тепърва 
ви предстои, и сигурно идея 
си нямате какво означава. и 
всякакъв опит да се привърже 
БСп към "този е задкулисие", 
а "онзи е нов, прогресивен и 
промяната" - няма да ви го да-

дем.
ето така ще се изправя 

пред българския народ и ще 
кажа, че ние не сме яли бой 
шест години от мафията и зад-

кулисието, за да си позволява-

ме някой,

освен да ни открадне 
програмата, да ни 

открадне  
и образа

Днес, уважаеми български 
граждани, на председателски 
съвет (не бих си позволила да 
го коментирам, имам парла-

ментарна и институционална 
култура, но тъй като вече за-

почна да се разказва какво се 
е случило, да кажа и аз нашата 
гледна точка) постигнахме су-

тринта или по обяд крехко съ-

гласие да си оттеглим кандида-

тите, защото се видя, че никой 
не получава подкрепа. няма 
смисъл да буксуваме и да про-

дължаваме по същия начин. 
няма смисъл. навън все по-
голямо разочарование се тру-

па от това, което правим тук. 
постигнахме някакво крехко 
съгласие, че ще си оттеглим 
кандидатите. и че може би ще 
се обединим около принци-

пен въпрос, не около личност. 
принципно и приемливо, най-
възрастният, който открива 
заседанието, да продължи 
да го води, да го изберем. Да 
изберем заместници от всич-

ки партии. те да му помагат, 
да се ротират като заместни-

ци, да водят заседанията и да 
тръгне парламентът. Да тръг-

не бюджетът, да тръгнат ком-

пенсациите, да тръгнат парите 
на хората. крехко съгласие, 
което трябваше да стиковаме с 
парламентарните си групи. Аз 
го направих. парламентарната 
група прави този компромис, 
въпреки че по критериите, оп-

исани от колегите, кристиан 
вигенин отговаря и на трите. 
и е бил заместник-председа-

тел, и е обществено уважава-

на личност, и е диалогичен с 
всички вас.

постигайки това крехко 
съгласие, ние

правим разумен 
компромис

ние с вежди рашидов има-

ме толкова тежки битки - пар-

тийни, лични, какво ли не ме 
е наричал в ония години пре-

дишни. въпросът днес е по-го-

лям. Ще има ли парламентар-

на република, ще го повтарям 
десет пъти в тази реч. и ще 
има ли грижа за хората?

на последния вече предсе-

дателски съвет преди 15 мину-

ти това крехко съгласие се раз-

падна - да се обединим около 
най-възрастния, да изберем 
заместници от всички групи и 

те да са равнопоставени. тоест 
всяка парламентарна група да 
има своя глас в ръководството 
на парламента. това се разпа-

дна преди 15 минути поради 
различни претенции. тях вече 
няма да разказвам.

Затова в такъв случай към 
този момент не оттеглям кан-

дидатурата на кристиан ви-

генин. той отговаря на кри-

териите на колегите. нека ги 
обсъдим, ако стигнем до нещо 
друго в зала - да. Ако намерим 
обединяваща кандидатура, 
ако се върнем към подкрепата 
на вежди рашидов - добре. но 
стига сме си играли на кукли. 
извинете ме, но множко стана-

ха днес срещите и разговори-

те, и непостоянните позиции.
в тази политика, като ка-

жеш веднъж нещо, като го 
кажеш сутринта, повтори го 
на обяд и следобед. не боли. 
обобщавам и приключвам.

ние подкрепяме първона-

чалния вариант да се обединим 
около най-възрастния. Замест-

ници, ротационен принцип и 
да тръгне парламентът с ясни 
цели - бюджет, подкрепа за 
хората, социални закони. Дали 
ще има правителство, дали ще 
има мнозинство, това са дру-

ги въпроси. Ако не стигнем 
до такова съгласие всички, 
ще подновя кандидатурата на 
кристиан вигенин и нека да 
се види, особено тези, които 
предложиха, подкрепят ли чо-

век, който е зам.-председател, 
с обществено доверие и кон-

сенсусен, и диалогичен за тази 
зала.

СнимКаБТа
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Отиде си 
ПОвелителят 
на думите 
антОн дОнчев

снимкабнр

има в историята на българската 
литература творби, които взривяват 
общественото спокойствие и неудър-

жимо магнетично привличат интереса 
на публиката. Не само с естетико-худо-

жествените си достойнства, но и с кон-

центрацията на идеите, с удивителната 
способност да експонират мащабното и 
загадъчно движение на историческите 
процеси, да улавят невидимите пулса-

ции на времето. След романа на иван 
вазов "под игото" такива са романите на 
Димитър талев и Димитър Димов. След 
великата четирилогия на Димитър талев 
- "Железният светилник", "илинден", 
"преспанските камбани", "Гласовете 
ви чувам", най-близко до безсмъртната 
вазова творба стои романът-поема на 
Антон Дончев "време разделно". Двете 
произведения се родеят от вътрешния 
родолюбив огън, който ги озарява, от не-

истовата любов към отечеството, разби-

рано не само като географска територия, 
но и като духовна вселена.

За да разберем 
феноменалния успех  

на романа „Време разделно”  
и у нас, и в чужбина 

(само в България над 30 издания в ти-

раж надхвърлящ 1 000 000 екземпляра, 
а в чужбина - преводи на повече от 25 
езика в тираж над 3 млн. екземпляра), от 
една страна, трябва да се потопим в духа 
на времето, когато се ражда творбата. А 
от друга, трябва да навлезем в странния, 
причудлив и магически вътрешен свят на 
писателя Антон Дончев.

в началото на 60-те години на ХХ век 
вече са литературен факт големите рома-

ни на Димитър талев, които са апотеоз 
на националноосвободителните борби на 

българите. изминал е достатъчен пери-

од от време, за да може да се избистри 
философията на отечественото възкре-

сение. Българското общество започва да 
изпитва все по-силна жажда за история. 
очевидна е обществената необходимост 
от създаване на епически платна, които 
художествено да превъплътят перипе-

тиите на странстващия и вечно възраж-

дащ се български дух, оцелял в жестоки-

те превратности на историята.
Голямата тема винаги намира своя 

подходящ автор. в случая това е младият 
белетрист Антон Дончев, който пристига 
в родопите в един невероятен майски ден 
на 1962 г. всичко е много странно. Слън-

цето вае невидими образи, причудливи 
сенки и отблясъци играят в кристалния 
въздух, цветовете са ярки и същевременно 
меки и нежни. криволичещите пътеки, за-

облените хълмове, здрачните урви, всич-

ко е някак нереално, уж релефно очерта-

но и същевременно призрачно замъглено. 
вечерта водят младия писател да нощува 
в стара къща. посреща го чуднокрасива 
девица в дълга бяла роба и руси коси, 
разпилени до кръста. тя безмълвно носи 
запалена свещ и сякаш не върви, а бавно 
се рее, отвеждайки Дончев в отредената 
му стая. Сетне внезапно изчезва. рано на 
другия ден вижда симпатична бабичка в 
двора пред къщата.

- Бабо, къде е момичето, което снощи 
ме посрещна? - пита той.

- какво момиче? - отвръща учудено 
бабата. - Няма никакво момиче.

това е действителен случай, разказан 
от самия Антон Дончев. ето как се раж-

да възвишеният и сияещ образ на елица. 
може би нейният дух прелита през някол-

ко столетия и се материализира пред писа-

теля, за да заплени и взриви неговото вдъх-

новение. След тази почти фантастична 
случка един от великите романи в новата 
българска литература - "време разделно", 
е написан за малко повече от месец. 

Неслучайно тъкмо Антон 
Дончев е автор на редица 
емблематични за новата 

българска литература романи

"пробуждане", "Сказание за времето 
на Самуила", "Сказание за хан Аспарух, 
княз Слав и жреца терес", "Странният ри-

цар на Свещената книга". този автор при-

тежава епично съзнание, въображението 
му сътворява магическо-реалната дейст-

вителност на възникването на българска-

та държава. той има таланта да фокусира 
своя поглед върху преломни периоди и 
епохи в родната история. Бихме могли да 

направим в по-голяма скоба своеобразен 
паралел между фундаменталния труд на 
Арнълд тойнби "изследване на история-

та" и романите на Антон Дончев, особено 
романа "Сказание за хан Аспарух, княз 
Слав и жреца терес". тойнби изследва 
възхода, развитието и залеза на велики 
цивилизации, дава отговор на най-труд-

ните въпроси, свързани с философията 
на историческото развитие. Нашият ав-

тор в своята гигантска 4-томна сага, коя-

то обхваща повече от 1500 страници, ни 
предлага художествена интерпретация 
на философията на създаването на бъл-

гарската държава.
писателят Антон Дончев 
има чудната способност  

да се превъплъщава в душите  
на различни хронисти

един път това е поп Алигорко, друг 
път - венецианеца, трети път - слепият 
хронист, разказващ сказанието за хан 
Аспарух, княз Слав и жреца терес, чет-

върти път - очевидецът, свидетелстващ 
за сетните мигове на богомилите, ката-

рите, албигойците, чиито лица са трагич-

но озарени от отблясъците на хилядите 
клади... и винаги ни поразяват страшни-

те очи на превъплътения - тъмни, но све-

тят. онези, които могат да виждат, знаят, 
че това е светлината на търсещия дух. 
Ако в българската литература днес има 
повече такива търсещи духове, може би 
не всичко е загубено и творческият огън 
на високата традиция, която тръгва от 
иван вазов и Алеко константинов, Йор-

дан Йовков и елин пелин, Димитър та-

лев и Димитър Димов, ще бъде пренесен 
и съхранен през ХХI век.

Антон Дончев - съвременната реин-

карнация на духа на патриарха иван ва-

зов - обича да цитира Давидовия псалом: 
"Господи, колко чудно е устроен чове-

кът!" и наистина невероятни, фантастич-

ни, непостижими за човешкия разум са 
богатството и хармонията на всяко еди-

нично човешко същество. Ние мислехме, 
че след "време разделно" е невъзможно 
да бъде създадена по-поетична, по-роман-

тична, по-трагико-героична поема. Слава 
Богу, лъгали сме се. Доказателство е дру-

гото епично платно на писателя - "трите 
живота на кракра". 

романът ни връща към една величава 
епоха, епоха на трагизъм и героика. Нищо 
нямаше да остане от нас като държава, 
нация и етнос, ако провидението не ни 
беше изпратило онези величави фигури. 
кракра е не само историческа личност за 
нас, българите, той е митологически об-

раз. това е нашият одисей, това е нашият 
Аякс, това е нашият Ахил! Антон Дончев 
говори с езика на великите сенки, те му 
се явяват като възвишени и драматични 
нощни процесии, те са нощната стража на 
съдбата, българската трагическа съдба. 

Жив е духът на романистите иван 
вазов, Димитър талев, Димитър Димов, 
емилиян Станев! Нещо повече, нашият 
автор тласка напред развитието на бъл-

гарския роман. обогатява го с нови идеи, 
инвенции, пластически нововъведения и 
формалистични пробиви. 

Отиде си Антон Дончев - последният от фалангата големи български писа-
тели. Той беше същински жрец на българското слово, духовен будител, все-
странно надарена личност. След великите романи на Иван Вазов, Димитър 
Талев и Димитър Димов именно романът-поема на Антон Дончев “Време 
разделно” още приживе на автора стана част от високата българска кла-
сика. След отпътуването на повелителя на думите Антон Дончев към света 
на отвъдните сенки не само българската литература, но и цялото ни обще-
ство, губи една от духовните си опори. Тепърва изследователите ще анали-
зират огромното творчество на акад. Антон Дончев, тепърва ще се издават 
и преиздават не само “Време разделно”, но и другите знакови негови творби 
- “Сказание за времето на Самуила”, “Сказание за хан Аспарух, княз Слав и 
жреца Терес”, “Странният рицар на Свещената книга” и др. Позволявам си 
да предложа на ДУМА кратко есе за този велик творец, което може да бъде 
възприето само като въведение в неговия духовен свят.

  �
Член-кор. проф. д-р  
Иван ГрАнИТСкИ

Тойбесъщинскижрецна
българскотослово,духовенбудител,
всестраннонадареналичност

снимкаархивДУма

РедакциятанадУМа

изказвасвоите

искРенисъболезнования

наблизките

наакад.антондончев.

ПоклонПРедсветлатаМУПаМет!
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името на лиляна 
русева е добре по-
знато на онези, които 
са били участници 
или са следили раз-
витието на изобра-
зителното изкуство 
в България през вто-
рата половина на ХХ 
век. творчеството на 
художничката кате-
горично представля-

ва значим дял сред 
водещите насоки и 
тенденции в неговия 
облик и характер. 
Настоящата експо-
зиция, чийто повод 
е 90-годишнината от 
рождението на автор-
ката (1932-2009), е 
възможност не само 
да се докоснем още 
веднъж до нейния 

свят в картини, аква-
рели и рисунки, но 
и да ги осмислим и 
да ги съпреживеем 
в нова светлина, по-
пълно и цялостно от 
гледна точка на не-
съмнения й принос в 
нашата художествена 
култура, се казва в 
информация от гале-
рията. 

в света, който ху-
дожничката изграж-
да, няма да се сблъс-
каме с конфликти и 
с противоречия, с ек-

зистенциални драми 
или с егоцентрично 
себеразкриване на 
авторовия “аз”, чес-
то срещано в света на 
съвременния артист. 
Няма да открием и 
признаците на форси-
раната и властна екс-
пресия, подчертаваща 
субективното начало. 
точно обратно - етич-
ната нагласа на лиля-
на русева предполага 
смаляване на себе си 
и тихо, ненатрапчи-
во благоговение пред 

енигмата на другия и 
“смелостта на худож-
ничката да защитава 
освободената ин-
тимност на женска-
та личност” (кирил 
кръстев).

Чрез пейзажи, 
портрети, автопортре-
ти, натюрморти, фи-
гурални композиции 
и голи тела е направен 
опит за обхващане на 
цялото жанрово и те-
матично разнообра-
зие в живописта на 
лиляна русева. вклю-
чени са картини и ри-
сунки от фонда на На-
ционалната галерия, 
Софийската градска 
художествена гале-
рия, художествените 
галерии в плевен, 
Габрово, кюстендил, 
пловдив, русе, варна, 
ловеч, Сливен и Смо-
лян, от наследниците 
и от частни колекцио-
нери. изложбата е съ-
проводена от издание 
с текстове на проф. 
д-р Чавдар попов и 
иво милев, който е и 
куратор на изложбата, 
с асистентка д-р таня 
Станева.

осъществява се с 
финансовата подкре-
па на министерство-
то на културата.

„Без мото” е изложбата на 
Генчо Накев в „София прес”

Галерия-книжарница “София 
прес” представя “Без мото” - из-
ложба на Генчо Накев, която ще бъде 
открита на 25 октомври от 18 ч. и 
ще продължи до 11 ноември. “Тази 
изложба се роди в момент от моя 
живот, който романтично очаквах да 
ме поведе към неизследвани творчески 
хоризонти. Но вече няколко поредни 
години Животът моделира ежедневи-
ето и бъдещето ни по начин, на кой-
то сякаш можеш да се противопос-
тавиш единствено хвърляйки котва 
на пристан, където си бил, търсейки 
спокойствие в подреденото познато, 
в красотата, естетиката и жизне-
радостта. Тази колекция от образи и 
преживявания се роди в хармония от 
антагонизми - ярък хроматизъм и ук-
ротена атоналност... Има всичко не-
обходимо да харесаш или не харесаш 
тази игра на идеи. Но въображението 
ще сътвори свой интимен разказ от 
колорит, звучност, ритмичност, ли-
ричност, емоция, екзотика, топлина, 
които предлагам. Благодаря за съучас-
тието!”, пише авторът Генчо Накев.

Театър „Весел” покани  
„Чук и Пук”  от Пловдив

Куклен театър “Весел” е поканил 
на 22 октомври от 11 ч. в читалище 
“Искра” във Велико Търново поредно-
то представление от проекта “Съ-
ботни спектакли за семейна публика” 
- “Чук и Пук” по класическия текст 
на Турбьорн Егнер. Постановката е 
от репертоара на Държавния куклен 
театър в Пловдив и е на Стоян Анге-
лов, сценографията - на Диана Узуно-
ва, а музиката - на Гергана Василева. 
Участват очарователните актриси 
от пловдивската трупа Михаела Ан-
донова и Наталия Василева. “Чук и 
Пук” е забавен образователен спек-
такъл, който ще помогне на децата 
да открият разни важни тайни за 
зъбките. Проектът “Съботни спек-
такли за семейна публика” на Куклен 
театър “Весел” се реализира с под-
крепата на община Велико Търново и 
в партньорство с читалище “Искра” 
в старата столица.

“Гергьовден”

накратко

натозиденсародени

Проф.БОРЯНАХРИСТОВА,
бившдиректорна
Националнатабиблиотека
“Св.св.КирилиМетодий”
ВАЛЕНТИНТАНЕВ,актьор
МИЛКОБАГДАСАРОВ,
членнаНСнаБСП
МИМОЗАБАЗОВА,актриса

СнимкаТеаТър“ВеСел”

Творби на Лиляна Русева 
представя Квадрат 500
мащабнатаекспозицияпоповод90годиниотрождението
нахудожничкатаможедасеразгледадо12февруари2023г.

Автопортрет, 1978, маслени бои,  
платно, СГХГ 

 “Спомен от Русе”, 1985, маслени бои, 
платно, ХГ - Русе

СнимкироСинаПенчеВа

визуалният артист росина пенчева създава дигитален фо-
тографски дневник, в който запечатва моменти от посещенията 
й в работилници на майстори на редки занаяти, развили до съ-
вършенство своите умения. проектът е вдъхновен от работата 
й като посланик на международната мрежа за творци в облас-
тта на занаятите “Хомо Фабер” към фондация “микеландже-
ло”.  Фотографското изследване носи името “ръчно сътворено” 
и може да бъде разгледано в интернет на https://rosinapencheva.
com/rachno-satvoreno. в началото на всеки месец, в продълже-
ние на половин година, дневникът ще представя индивидуална  
фотоистория. първата е посветена на 39-годишния габровец 
Христо тоцев - майстор на суха каменна зидария, и ще бъде 
публикувана на 1 ноември, научи Дума от мая иванова.

За да илюстрира нуждата от приемственост, дневникът 
включва майстори от различни поколения и срещи в различни 
точки на България. при подбора на майсторите росина пен-
чева се води от единайсетте критерия за върхово постижение, 
които алберто кавали, изпълнителен директор на фондация 
“микеланджело”, определя: автентичност, иновация, интер-
претация, компетентност, креативност, майсторство, обучение, 
оригиналност, талант, територия и традиция.

росина пенчева е фотограф с усет и страст към улавяне на 
творческите процеси в занаятите и изкуството. професионал-
ният й опит със заснемането на занаяти, творчески процеси и 
културно наследство започва още през 2013 г. Над четири го-
дини е щатен фотограф на музея “етър”, откъдето наследява 
работата си на посланик на международната мрежа за творци в 
областта на занаятите “Хомо Фабер”.

през декември дневникът представя баш майстора на 
благородната мед петър паунов (73 г.) от Габрово, а през 
януари догодина - първия български лулар Георги тодоров-
Гец (51 г.). Февруари носи фотографската история за живата 
икона на мутафчийството Христо маринов (67 г.), а най-
младият майстор - 32-годишният книговезец калин Даска-
лов-Стопан от София, е фокус през март. първият етап от 
проекта завършва през април с представянето на Деян Ден-
чев (49 г.) - майстор лютиер от разград, усъвършенствал из-
работването на гъдулки.

“Съдържанието на “ръчно сътворено” ще е достъпно он-
лайн и ще се съхранява безсрочно в архива на музей “етър”, 
а плановете ми са проектът да бъде надграден с физическа из-
ложба на по-късен етап”, споделя росина пенчева.

Майстори на редки занаяти са герои във 
фотографския дневник на Росина Пенчева
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преподобни иларион велики
раздал имуществото си и за себе
сиизбралбедността

преподобнииларионвеликижи-
вял в годините 291-372. родил се в
палестина, близо до град Газа. ро-
дителите му били езичници. изпра-
тили го да се учи в Александрия,
египет. Там момъкът се запознал с
християнскотоучениеиприелсвяра
светоКръщение.

преподобниАнтонийвеликичул
заподвизитему.поискалдаговиди
ичуеиотишълпринего.Живялиз-
вестновремепринего.послесевър-
нал в своето отечество палестина.
преп. иларион не заварил родите-
лите си живи. изпълнен с отшелни-
ческо настроение, той раздал иму-
ществотосинародниниибедни.За
себе си избрал бедността. поселил
сенедалечотмаюмГазкивпустин-
но място, между морето и езерото.
предал се на молитви и лишения.
Благочестивилюдезапочналидасе

заселваткрайнего.подражавалина
подвига му. неговите многобройни
ученици в скоро време издигнали
голямаобител.някоиоттяхсепръс-
налиизпалестинаинамногоместа
основалиманастири.

преп. иларион посетил вавилон
и Целузия. най-после се заселил
близодомястото,къдетоживялине-
отдавна умрял преподобни Антоний
велики. Като задържал при себе си
само двама ученици, той се предал
на тих, безмълвен живот. но и там
хоратаузнализанегоибилпринуден
дапродължисвоетостранстване.

император Юлиан отстъпник
заповядал да разорят големия ила-
рионов манастир и самия иларион
да убият. манастирът бил разорен,
но по това време преп. иларион не
се намирал там. Той продължил да
странства-живялвСицилия,вдал-
матинскияградепидавър(Балкански
полуостров) и най-после на остров
Кипър,къдетосезапозналсепифа-
ний,еп.Кипърски.

Катопочувствалприближаването
насмъртта,тойзавещалналюбимия
си ученик исихий едно евангелие,
преписаносъссобственатамуръка.
подарилмуиеднасвояпростадре-
ха.Другоимуществонямал.починал
на80-годишнавъзраст.

Църкватапочитана21октомврипреп.иларионвелики.св.иларион,еп.Мъгленски

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

05.55 Денятзапочва
09.00 посветаиунас
09.05 Денятзапочва
09.20 100%будни
11.00 Култура.БГ
12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.30 Светътнажестовете
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последниятпечели

-забавно-познавателносе-
мейнокуизшоу/п/

14.00 малкиистории
15.00 “пакостникът Чорапчо” -

анимационенфилм
15.15 “Герои с опашки” - науч-

нопопуляренфилм/3еп./
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 ощеотденя  - комен-

тарнопредаване
19.00 последниятпечели

-забавно-познавателносе-
мейнокуизшоу

20.00 посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 панорамасБойковасилев
22.00 “Братството” - тв филм

/14,последенепизод/(14)
23.00 посветаиунас
23.25 “мортен” - тв филм

/4епизод/(14)
00.20 Светътиние/п/
00.50 100%будни/п/
02.25 Култура.БГ/п/
03.25 извъниграта/п/
03.55 “Героисопашки”-научно-

популяренфилм/3еп./п/
04.25 посветаиунас/пот20.00

ч./
05.10 ощеотденя -коментарно

предаване/п/
05.40 “история със зайче” - дет-

скитвфилм

00.20“нашиятследобедсБСТв”
/п/

01.30“Контра”/п/
02.25“обществоикултура”/п/
03.20“Заисториятасвободно”/п/
04.15“Думатаеваша”/п/
05.15Документаленфилм
05.40“нашиятследобедсБСТв”

/п/
06.50музикаленантракт
07.30Документаленфилм
08.00“Контра”/п/
09.00“обществоикултура”/п/
10.00Твпазар
10.15“Актуалноотденя”/п/
11.00Твпазар
11.15музикаленантракт
11.40“Хубаваси,татковино”
12.10Твпазар
12.30новини
12.45“ляваполитика”/п/
13.45Твпазар
14.00“нашиятследобедсБСТв”
15.30новини
16.00Документаленфилм
16.30 “Думата е ваша” - открита

линия
17.30Твпазар
17.45музикаленантракт
18.10Твпазар
18.30новини-централнаемисия
19.15“Актуалноотденя”
20.00“Дискусионенклуб”
21.00“Заисториятасвободно”/п/
22.00 новини - централна еми-

сия/п/
22.30“Актуалноотденя”/п/
23.10“Дискусионенклуб”/п/

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.20 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”/п./

15.00“огледаленсвят”-сериал
16.00 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00“меннемемислете”-сери-
ал,еп.40

21.00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “Закон и ред: Специални
разследвания” - сериал,
с.21eп.13

00.30 “Домашенарест” - сериал,
с.4еп.12

00.50“Катонакино”-предаване
закино

01.00“революцияZ:Секс,лъжии
музика”-сериал,с.3еп.4

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “опасни улици” - сериал,

с.15
05.30“Домашенарест”/п./-сери-

ал,с.4еп.12

05.35Телеканал“Доброутро”

09.00новини/съссубтитри/

09.20“АнтиФейк”

09.55“Живейздравословно!”

10.45информационенканал

12.00новини/съссубтитри/

12.15информационенканал

15.00новини/съссубтитри/

15.15информационенканал

18.00 вечерни новини /със суб-

титри/

18.40 “Човек и закон” с Алексей

пиманов

19.45“поленачудесата”

21.00 “време” - информационна

програма

21.45Фантастика

23.55 “празнувай, вася! Ще се

видимнаБали”-филм

02.00 “Човек и закон” с Алексей

пиманов

02.55“поленачудесата”

04.00 “време” - информационна

програма

04.45“момчетоотнашетогроби-

ще”-филм

овен

Използвайте приливите 
на енергия, за да помог-
нете на другите, които 
се нуждаят от помощ. 

рак

Губите увереност в собст-
вените сили, защото не-
щата ви няма да се под-
реждат гладко и лесно.

телец

Деловата ви активност 
е видимо понижена. Ще 
прекарате доста време 
да мислите за промяна.

лъв

Чака ви труден ден. Об-
кръжаващите ви започ-
ват да се съмняват в 
достойнствата ви.

БлИЗнацИ

Tрябва да сте крайно 
внимателни в работата. 
Има голяма вероятност 
за неуспехи, а и за грешки. 

дева

Подхранвайте с решения 
и действия всяка осени-
ла ви идея и ще получите 
добри резултати.

веЗнИ

Ще ви бъде трудно и 
самотно, тъй като лю-
бимият човек няма да ви 
обръща внимание.

коЗИрог

Ще постигнете успех 
във важна работа и ще 
изпреварите конкуренти-
те, но са нужни усилия.

скорпИон

Денят ще е благоприятен, 
ако сте роден в средата 
на ноември. Налагате се 
сред останалите.

водолей

Началото на деня ви обе-
щава успехи в повечето 
инициативи. Направете 
кратко пътуване.

стрелец

Отделете повече време на 
роднините си. Днес се оч-
ертават обнадеждаващи 
финансови постъпления.

рИБИ

Денят ви ще е успешен, но 
няма да избегнете недо-
разумения. Запазете спо-
койствие и оптимизъм.

скръбнавест

на 19 октомври 2022 г. 
завинаги си отиде нашият съратник  

и приятел, председател на клуб "единство"

петър пейков
роден на 9 април 1940 г. в град 

кричим - пловдивска  област.
Завършил сУ "св. климент 

охридски" - специалност "Фило-
софия" и академията за общест-
вени науки в москва, където за-
щитава научна степен "Доктор 
по философия".

известен и уважаван младеж-
ки, партиен и обществен деятел, 
със съществен принос в развитието на граждан-
ското общество, на духовната  култура в Бургаска 
област. 

в дългогодишната си обществена дейност из-
явява качества на човечност и скромност, останал 
верен на социалистическия идеал.

поклон преД светлата мУ памет!
поклонението ще се извърши на 22 октомври 

/събота/ 2022 г. от 13.00 ч. в църквата “св. софия” 

ПК "Единство", ПК "Бузлуджа", РС "Оборище", 
близки, земляци, приятели и колеги
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България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
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Фото:ЕмилияКостадинова-206
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ивайлогиздов
igizdov@duma.bg

граФиЧЕндизаЙн:ВалентинАргиров,
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отговоринакръСтоСловицата

отБроЙ204

водоравно: Етикет. Карабина. Олтар.
Аниз.Ода.Копие.Астер/Фред/.К.К.Капан.Коне.
Ореол.Пенал.Код.Ортак.циник.“Ти”.лимасол.
Шопар.“АК”.Мил/Михаил/.Навахи.ЕГН.Оптик.
Камов /Николай/.Дворжак /Антонин/.ФИД.Ма-
фиоти.левират.Филии.Вил.Сето.Катод.Номер.
Сап. Ив /”Моят брат Ив”/. Танатар /Севастиян/.
Йо. Кал.Мезон. Бог. “Аарон”. Вилици.Стартер.
Мини. Им. Арсин. Бали. Аг. Анион. Урок. леля.
Инвентаризация.

отвЕСно:Студ.Рои.Графа.Артани.Акер-
ман/Розмари/.Фитил.Арин.Око.Котак.Дилов/
любен/.Арсов/Йончо/.Елк.лас/Юрий/.Овоид.
Матине. Отток. Компоти. Терен. Апап. литри.
Назор /Владимир/. Ут. Скрипец. лиж. Вонон.
Бра.Еаниш/Рамальо/.Калиман.Маор.Ура.На-
нон.Келет/Хенри/.Вилки.Ана/”АнаКаренина”/.
липак.Рабини.Обиск.Кавафис /Константинос/.
Роли.ла.Изток.Рамирес /Даня/.Ги.АЕц. “Ан”.
Енот.Ходатай.цигли.Акредитив.Топоним.Яя.
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ЦСкА оглави първа 
лига след 1:0 над дома-

кина Ботев пд. “Черве-

ните” събраха 31 т. и из-

превариха с точка ЦСкА 
1948, който е и с мач по-

вече. трети е Лудогорец 
с 29 т., като “орлите” са с 
двубой по-малко от тима 
на Саша илич.  

На стадиона в “ко-

матево” точен единстве-

но беше Дюкенс Назон 
(72). Хаитянинът се раз-

писа от дузпа, отсъдена 
за нарушение на Джеймс 
етоо срещу марселино 
кареасо.

“Най-важното е, че си 
тръгваме с трите точки. 
Ботев са изключително 
добре физически подгот-

вен отбор. позволихме с 
наши грешки да стигнат 
до голови положения. 
имаха добри ситуации 

след един корнер и един 
фаул през първата част. 
имахме много възмож-

ности да атакуваме по-
добре по фланговете, но 
взимахме грешни реше-

ния”, каза илич.

Гледайте

Футбол
по Диема спорт
17.30 Арда - Локо Сф
19.45 Спартак Вн - Черно море
по Диема спорт 2
22.00 Аячо - ПСЖ
по макс спорт 3
21.45 Ювентус - Емполи
по Диема спорт
ФормуЛА 1
22.00 и 1.00 Гран при 
на САЩ (тренировки)
по макс спорт 2
БАСкЕтБоЛ
21.30 Баскония - олимпиакос

утре
Футбол
по Диема спорт
15.15 Етър - крумовград
17.30 Славия - ЦСкА 1948
19.45 Левски - Локо Пд
по Диема спорт 2
14.30 Нотингам Ф - Ливърпул
17.00 ман Сити - Брайтън
19.30 Челси - ман Юнайтед 
по Диема спорт 3
16.30 Хофенхайм - Байерн
по макс спорт 4
22.00 реал м - Севиля
по Диема спорт
ФормуЛА 1
1.00 Гран при на САЩ 
(квалификация)

В неДеля
Футбол
по Диема спорт
16.45 Ботев Вр - ЦСкА
19.15 Лудогорец - Ботев Пд
по Диема спорт 2
16.00 Саутхемптън - Арсенал
18.30 тотнъм - Нюкасъл
по макс спорт 3
21.45 рома - Наполи
по макс спорт 4
17.15 Бетис - Атлетико м
22.00 Барселона - Атлетик Б
по Диема спорт
ФормуЛА 1
22.00 Гран при на САЩ 
по макс спорт 1
мотоЦикЛЕтизъм
10.00 Гран при на малайзия

волейболният първенец 
Хебър постигна важен успех 
по пътя си към груповата фаза 
на Шампионската лига. в пър-

вия мач от III квалификационен 
кръг “тигрите” обърнаха с 3:1 
гейма (-25, 21, 14, 15) в пазар-

джик хърватския младост за 99 
мин. Ако спечели поне два гей-

ма на реванша на 27 октомври в 
Загреб, Хебър ще се класира за 
втора година за групите в тур-

нира.
Домакините поведоха удар-

но с 5:0, но допуснаха обрат и 
отстъпиха първата част с 25:27. 
във втория гейм, след равнос-

тойно начало, Хебър дръпна 
с 19:14 и изравни частите при 
25:21. оттам до края пазарджи-

клии доминираха в атака и на 
блокада и съкрушиха гостите 
на 14 и 15, за да триумфират в 

зала “васил Левски”.
тодор Алексиев и италиане-

цът Якопо масари отбелязаха 
по 16 т. Най-резултатен в мача 
с 18 т. за младост бе иван Жел-

кович.
“победихме основно с блок. 

След първия гейм подобрихме 
значително посрещането и иг-

рата ни тръгна по-добре. тряб-

ва да започнем шампионата на 
България, досега сме играли 
само Суперкупа и квалифика-

циите в Шампионската лига. 
приближаваме най-добрата ни 
форма. Никога не сме намаля-

вали концентрацията, независи-

мо от добрите ни резултати, но 
в Шампионската лига е трудно 
винаги да се побеждава”, ко-

ментира треньорът на Хебър 
камило плачи.

“С нашия опит успяхме да 

пречупим лошия развой от пър-

вия гейм. За пореден мач у дома 
говорим едно, а правим друго. 
вместо да натиснем противни-

ка със сервис, те ни направиха 
няколко аса. На базата на опита 

ни това не трябва да се случ-

ва. Хубаво е, че се събрахме и 
играхме добре от втория гейм. 
въпросът е как ще излезем в ре-

ванша. Ще ни бъде адски тежко, 
дано се мобилизираме. Не може 

да мислим, че вече сме в гру-

пите. трябва да бъдем концен-

трирани и да си вземем нашето. 
Надявам се в хода на сезона да 
играем все по-силно”, добави 
либерото теодор Салпаров.

Снимкаcev.eu

Ветеранът тодор Алексиев изпълнява сервис за победата на Хебър над младост

Хебър на два гейма от групите в ШЛ

Собственикът на Левски Наско Си-

раков заяви, че към момента смяна на 
собствеността на клуба не стои на дне-

вен ред. въпреки че отдавна се говори, 
че “сините” са пред придобиване от 
страна на “Юнайтед Груп” и “Спорт 
републик”, според Сираков промяна в 
собствениците не е актуална тема. Нас-

коро дори се проведе финансов и пра-

вен анализ на клуба от компаниите-кан-

дидати за Левски. 
“Ако на някой му минава през глава-

та, че водя тайни преговори и договорки 
за Левски, значи много малко ме позна-

ва. в момента, в който има какъвто и да е 
разговор за собствеността на Левски, ця-

лата “синя” общност ще бъде информи-

рана. Затова казах, че не стои на дневен 
ред. Ние се готвим за зима, а ако дойде 

лято, добре е дошло”, обяви Сираков.
“Създаде се измамно впечатление, 

че Левски вече е спасен финансово. 
Левски е в период, в който може бър-

зо да тръгне назад. призовавам хората 
да не губят своята отдаденост на клуба. 
Нямаме теми табу, готов съм да отгова-

рям за всяка похарчена стотинка през 
тази година. преди година сложихме 
край на разточителните сделки - както 
за играчи, така и други в клуба. Даде-

ни интервюта рисуваха светло бъдеще, 
което също доведе до заблуда. клубът 
изобщо не е спасен, алармирам за това. 
погасихме належащите задължения. 
имаме броени дни да постигнем нови 
договорености и да започнем да об-

служваме тежкото наследство, говоря 
за разточително управление през по-

следните повече от десет години, каз-

вам го най-отговорно. каквото постиг-

нем, това е”, допълни изпълнителният 
директор ивайло ивков. 

Двамата стартираха новата кампа-

ния за членски карти “Аз съм Левски”. 
Според Сираков това е една от основ-

ните задачи на клуба и е трета поред 
инициатива, която е и най-лесният на-

чин всеки левскар да се присъедини към 
“синьото” семейство. 

“винаги успехите на клуба палят 
желанието на феновете да пълнят ста-

диона и да помагат по всякакъв начин 
на клуба. Убеден съм, че тази кампания 
ще е по-успешна от предишната”, доба-

ви Сираков и отчете, че Левски е върнал 
публиката си и средно по 12 000 фенове 
са на домакинските мачове на отбора.

Станимира петрова (54 кг) оси-

гури четвърти медал за България от 
европейското първенство по бокс за 
жени в Будва, Черна гора. първата 
и единствена българка, носителка на 
световната титла, която е и трикратна 
еврошампионка, се класира за 1/2-фи-

налите и си гарантира минимум брон-

зово отличие.
На 1/4-финал асеновградчанката 

съкруши сръбкинята Йелена Зекич с 
5:0 съдийски гласа. За място на фина-

ла днес петрова ще боксира с Анаста-

сия ковалчук (Укр). На ринга ще се 
качат още Севда Асенова (48), вене-

лина поптолева (52) и Светлана ка-

менова (57).

наСкоСираков:

Нов собственик на 
Левски няма засега
измамноевпечатлението,чеклубътеспасен,алармираивайлоивков

И Станимира 
Петрова на 
европолуфинал

ЦСКА оглави Първа лига

Снимкаcska.bg

Дюкенс Назон пази топката от играчите 
на Ботев за победата на ЦСкА в Пловдив


